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On jaanuar. Aastal 2020.
Lõppenud sündmusterohke aasta toob ikka ja jälle meelde 
aastate eest loetud Volli Targa raamatu „Elu põhitõed: raamat 
kangelastele”. Raamatu eessõnas kirjutab autor 8. novembril 
1990 Californias: „Enamus neist mõtteist, mis te siit leiate, ei 
kuulu mulle. See on just see uus, mis tegelikkuses osutub hästi 
ununenud vanaks. See on tsivilisatsiooni aluseks. Arvan, et 
inimene on viimase kahe-kolme tuhande aasta jooksul vähe 
muutunud.
… Ja ma loodan, et need autorid ei hakka omi autoriõigusi 
taga nõudma. Eriti vana-hiina omad.”
Eelnenust inspiratsiooni saanuna toon teieni kaks iidsetest 
aegadest pärit õpetlikku lugu sellest raamatust.
Neile, kes tunnevad, et elu on neid raputanud, on järgmine 
lugu.

Justkui kuulikesed kastis, mida raputatakse
Kasti puistati puidust ja metallist ühesuuruseid kuulikesi. Pea-
aegu terve kastitäis. Suleti kaas, oodati, avati. Nagu nad seal 
segamini olid, nii ka on. Suleti uuesti. Hakati kasti raputama. 
Seda tehti korralikult. Kaas avati ja vaadati. Pealpool olevaiks 
osutusid peamiselt puidust kuulikesed, allpool olid metallist. 
Kuulikesed teavad oma teed. Iga kuulike. Kas oleme meie siis 
isegi nendest rumalamad?
Vana mees sõitis vanas pungil täis bussis. Inimesed muljusid 
teda igast küljest, temal aga oli aeg väljuda. Väljapääsuni ei 
õnnestunud end kuidagi suruda. Hingatagi oli raske. Õnneks 
raputas buss paar korda halval teel ja inimene saigi end ukseni 
suruda. Kui elu meid raputab, võime ka elus edasi liikuda. Kui 
teame, kus on väljapääs.
See, kel on suur eesmärk, ei satu elu viletsusest segadusse ja 
õnnestumised ning nurjumised lükkavad teda ühtviisi edasi. 
On siis vahet, kuidas just kasti loksutada? On siis tähtis, kuidas 
just autobuss raputab?
Kui vaid midagi toimuks.

Neile, kelle hing vajab tuge, et tõusta igapäevastest kraakle-
mistest ja üksteise poriga loopimisest kõrgemale ning käia 
oma teed ja ajada oma asja, on järgmine lugu.

Võitluskukkede õpetaja
Ühe vürsti juurde tuli võitluskukkede õpetaja ja tegi ettepa-
neku treenida üht vürsti kukkedest. Vürst nõustus. Möödus 
kümme päeva.
“Kuidas läheb?” küsis vürst. “Kas mu kukk on lahinguks 
valmis?”
“Ei, ei veel. Ta on liiga upsakas ja kipub kaklema. Teda ei tohi 
välja lasta.”
Möödus veel kümme päeva.
“Noh, aga nüüd?”
“Ei, veel on vara. Ta on väga närviline, reageerib kõigele. 
Kui vaid kusagil mõni kukk kireb, mõtleb ta, et see on temale 
määratud. Teda ei või välja lasta.”
Möödus veel kümme päeva.
“Aga nüüd?”
“Vara veel. Jõud ja raev täidavad teda, murravad välja ja seda 
on märgata.”
Möödus veel kümme päeva.
“Noh, kas nüüd on valmis?”
“Nüüd peaaegu on. Ta on liikumatu, justkui puust tahutud. 
Võõrastele hüüetele ei reageeri. Teised kuked ei taha temaga 
võidelda ja jooksevad, teda vaevalt märganud, kisaga mine-
ma.”
Meisterlikkuse astmetel ei ole piire.
Kes on näinud tõelist meisterlikkust, see ei vaimustu vähem-
täiuslikust tööst. Ta vaikib.
Teadja ei räägi, rääkija ei tea.

See on arusaadav ja puudutab 
meid kõiki.
Mõistmine seisab teadmisest kõr-
gemal.

Olgu teil suur eesmärk ning jagugu 
teil ikka mõistmist ja ärge peatuge 
meisterlikkuse teel! 
Õnnelikku 2020. aastat!

LEILI KUUSK
                 avalike suhete nõunik

2019. aasta on mööda-
nikuks saanud ja uued 
väljakutsed meid kõiki 
alanud aastal ees oota-
mas. Mida lõppenud aas-
taringist kaasa võtame?

Valla juhtimises oli 
tegu muutuste aastaga ja 
päris kindlasti tõi see kaa-
sa pingeid. Muudatustega 
kohanemine ei ole sugugi 
kerge, ent elame säärasel 
ajal ja niisuguses maail-
mas, kus tuleb ka kiireteks 
kannapööreteks valmis 
olla. Meie valla arengus 
pole õnneks suurteks suu-
namuutusteks tarvidust. 
Püüame endiselt võimali-
kult hästi ellu viia ühine-
mislepingus kavandatut, 
ent kuna valla praegune 
olukord on võrreldes aas-
tal 2016 plaanituga muu-
tunud, tuleb vastavalt 
tegelikkusele ka stratee-
giates sätestatut korrigee-
rida. Möödunud aastal 

valminud või alustatud 
investeeringute maksu-
mus on varem ettenähtust 
tunduvalt suurem ning 
seetõttu tuleb põhjalikult 
mõelda, kuidas jätkusuut-
likku arengut tagada.

On väga oluline leida 
rohkem raha teede in-
vesteeringuteks, sest teed 
ühendavad meie inimesi 
ja viivad edasi. Jätkub 
valla üldplaneeringu, ha-
riduse arengukava ning 
sotsiaalvaldkonna aren-
gudokumendi koostami-
ne, vajame uut ühisvee-
värgi- ja kanalisatsiooni 
arendamise kava ning 
vallavara valitsemise kor-
da. Alanud aasta valla-
eelarves on esimest kor-
da arvestatud vallarahva 
häältega, mis anti kaasava 
eelarve ideedele. Olen 
väga rõõmus, et esimene 
katse nii hästi õnnestus 
ning loodetavasti saab  
40 000 euro eest 2020. 

aastal ellu viia lausa kaks 
enim toetust leidnud 
ettepanekut – taastada 
Suure-Jaani järve muusi-
kapaviljoni ja purskkae-
vu ning uuendada Kõpu 
piirkonnas vaba aja veet-
miseks mõeldud rajatisi. 
Iga loodud uus võimalus 
rikastab piirkonda, kui 
see on hästi kasutuses – 
hea on näha, et jätkub nii 
Suure-Jaani Tervisekoja 
külastajaid, uuel Suure-
Jaani kunstmuruväljakul 
treenijaid kui ka uute va-
henditega tegutsejaid hu-
vitegevuses, kultuuri- ja 
noorsootöös. Järjepidevad 
on arengud ka hariduses 
ja sotsiaalvaldkonnas.

Lisaks teiste valdkon-
dade tublidele tunnusta-
sime möödunud aastal 
esmakordselt kodaniku-
preemiatega meie ärksaid 
ja toimekaid kodanike-
ühendusi ning vabataht-
likke – olete lihtsalt pari-

mad! Aitäh vallavalitsu-
sele, vallaametnikele ja 
-töötajatele, allasutustes 
igapäevaselt toimetajatele, 
kõikidele meie ettevõtja-
tele ja toredatele koostöö-
partneritele ning igale val-
laelanikule eelmisel aastal 
tehtu eest! Südamlik tänu 
kõigile, kes tegutsevad ja 
toimetavad selle nimel, 
et meie vallas oleks hea 
elada, lapsi kasvatada ja 
koolitada, tööd teha, vaba 
aega veeta! Läheme ala-
nud aastal üheskoos ra-
hulikult ja rõõmsal meelel 
edasi!

AINO VIINAPUU
volikogu esimees

Hea vallarahvas!

Võhma kooli õppe-
hoonele pandi 12. det-
sembril pidulikult nur-
gakivi.

Ehituslepingu kogu-
maksumus on 3 030 785 
eurot. Projekti kaasra-
hastatakse 85% ulatuses 
Euroopa Liidu struktuu-
rivahendite meetmest.

Uus koolihoone ehita-
takse kahekordne, ener-
giasäästlik ja lapsesõb-
ralik.

Võhma kooli õppehoonele pandi nurgakivi

Omapoolse kellutäie mörti lisab Helir-Valdor Seeder.          FOTO: Leili Kuusk

Kõpu naisseltsi eestveda-
ja Viive Lehtla pälvis küla-
liikumise Kodukant ja vaba-
ühenduste liidu tunnustuse. 
Aumärgi andis Saku mõisas 
toimunud aasta vabatahtliku 
tunnustusüritusel üle Eesti 
Vabariigi President Kersti 
Kaljulaid.

Õnnitleme!
FOTO: Erakogust
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19.12.2019
Otsustati lõpetada Lahmuse Kooli põhimääruse 

(I) lugemine;
katkestada Suure-Jaani Kooli arengukava aastateks 

2020–2023 (I) lugemine;
lõpetada Põhja-Sakala valla 2020. a eelarve (I)  

lugemine;
kinnitada Põhja-Sakala valla kaasava eelarve hää-

letustulemusena selgunud paremusjärjestus:
1. Suure-Jaani järvele muusikapaviljoni ja pursk-

kaevu taastamine (167 häält);
2. Vaba aja veetmise võimaluste mitmekesistamine 

Kõpu piirkonnas (125 häält);
3. Vastupidav mänguväljak – turnikas Olustverre 

(104 häält);
4. Ilus heli Suure-Jaani Gümnaasiumi aulasse (103 

häält);
5. LED tuledest kuusepuud valla piirkonnakeskus-

tesse (89 häält);
6. Vastemõisa ujumiskoha korrastamine (79 häält);
7. Vabadussõjas langenute mälestustahvlid Kõppu, 

Suure-Jaani, Pilistverre (70 häält);
8. Korralik põrand Suure-Jaani kultuurimaja saalile 

(45 häält);
9. Koerte mängu-jalutusväljak Võhmasse (43 häält);
kinnitada realiseerimiseks järgnev Põhja-Sakala 

valla kaasava eelarve idee: Suure-Jaani järvele muu-
sikapaviljoni ja purskkaevu taastamine, eeldatava 
maksumusega 27 000 eurot. Kaasavast eelarvest,  
40 000 eurost, järelejäänud summat pakutakse pare-
musjärjestuse kohaselt järgmisele idee esitajale. Kui 
pingerea põhjal tekib olukord, et paremusjärjestuse 
kohaselt järgmisena rahastatava idee jaoks on jäänud 
kaasava eelarve summast alles väiksem summa kui 
selle idee eeldatav maksumus, pakutakse esitajale 
osalist rahastust. Viimase loobumisel osalisest rahas-
tamisest rahastatakse paremusjärjestuses järgmise 
idee elluviimist;

kehtestada (1) perekonna sissetulekust mittesõltu-
vate sotsiaaltoetuste suurused:

sünnitoetus 500 eurot;
ranitsatoetus 150 eurot;
matusetoetus 250 eurot.
(2) perekonna sissetulekust sõltuvate sotsiaaltoe-

tuste piirmäärad:

täiendav sotsiaaltoetus vastavalt hinnatud abiva-
jadusele sotsiaalosakonna otsusega määratav kuni 
500 eurot, suurema summa maksmise otsustab val-
lavalitsus;

toetus õnnetusjuhtumiga (v.a tulekahju) kaasnenud 
kulutuste katteks kuni 1000 eurot;

vältimatu abi toetus kuni 100 eurot;
muuta Põhja-Sakala Vallavolikogu 20.12.2018 

määrust nr 63 „Sotsiaalhoolekandelise abi osutamise 
kord“;

mitte muuta toimetulekutoetuse eluasemekulude 
piirmäärasid;

nõustuda Tääksi liivakarjääri maavara kaevanda-
mise loa andmise menetluse raames keskkonnamõju 
hindamise algatamata jätmisega, kuna eeldatav olu-
line negatiivne keskkonnamõju puudub;

kehtestada Põhja-Sakala valla tunnustamiste korra 
alusel 2020. aastal määratavate rahaliste preemiate 
suurused:
(1) Hariduspreemiad kogusummas 2000 eurot neto:
aastate õpetaja – preemia 1000 eurot neto;
hariduse aastapreemia – preemia 200 eurot neto;
aasta alushariduse õpetaja – preemia 200 eurot neto;
aasta õpetaja – preemia 200 eurot neto;
aasta huviharidustöötaja – preemia 200 eurot neto;
aasta noorsootöötaja – preemia 200 eurot neto.
(2) Spordipreemiad kogusummas 2200 eurot neto:
aasta parim meessportlane – preemia 200 eurot neto;
aasta parim naissportlane – preemia 200 eurot neto;
aasta parim noorsportlane – preemia 200 eurot neto;
aasta parim noorsportlane – preemia 200 eurot neto;
aasta parim võistkond – preemia 1000 eurot neto;
aasta parim treener – preemia 200 eurot neto;
spordiedendaja – preemia 200 eurot neto.
(3) Kultuuripreemiad kogusummas 1800 eurot neto:
kultuurielutöö preemia – preemia 1000 eurot neto;
kultuuri aastapreemia – preemia 200 eurot neto;
kultuuri aastapreemia – preemia 200 eurot neto;
kultuuri aastapreemia – preemia 200 eurot neto;
kultuuri aastapreemia – preemia 200 eurot neto.
(4) Konkursi „Kaunis Kodu“ preemiad kogusummas 
1850 eurot neto:
elamud kompaktse hoonestusega alal: 1. preemia 200 
eurot neto; 2. preemia 150 eurot neto; 3. preemia 100 
eurot neto;

elamud hajaasustusega alal: 1. preemia 200 eurot neto; 
2. preemia 150 eurot neto; 3. preemia 100 eurot neto;

maakodud ja tootmistalud: 1. preemia 200 eurot 
neto; 2. preemia 150 eurot neto; 3. preemia 100 eurot 
neto;
korterelamud: 1. preemia 200 eurot neto; 2. preemia 
150 eurot neto; 3. preemia 100 eurot neto;
eripreemia Lilled valda – preemia 50 eurot neto;
(5) Kodanikupreemiad kogusummas 1000 eurot neto:
aasta sädeinimene – preemia 200 eurot neto;
aasta kodanikuühendus – preemia 200 eurot; 
aasta kodanikuühenduse tegu – preemia 200 eurot; 
aasta kodanikuühenduse toetaja – preemia 200 eurot 
neto;
aasta vabatahtlik – preemia 200 eurot neto.
(6) Sotsiaaltööpreemiad kogusummas 1400 eurot neto:
sotsiaalvaldkonna elutöö preemia – preemia 1000 
eurot neto;
aasta sotsiaaltöötaja – preemia 200 eurot neto;
aasta Hea Haldja preemia – preemia 200 eurot neto.
(7) Lõpetajate preemiad:
gümnaasiumi lõpetamine kuldmedaliga – preemia 
350 eurot neto
gümnaasiumi lõpetamine hõbemedaliga – preemia 
250 eurot neto
kutseõppeasutuse lõpetamine kiitusega – preemia 
250 eurot neto
põhikooli lõpetamine kiitusega lõputunnistusel – 
preemia 150 eurot neto;

muuta Põhja-Sakala Vallavolikogu 30.11.2017 
otsust nr 18 „Munitsipaalkoolide hoolekogudesse 
esindajate nimetamine“: muuta punkte 1.3 ja 1.4: „1.3 
Olustvere Põhikool – Arnold Pastak;“; „1.4 Suure-
Jaani Gümnaasium – Sergei Vassiljev“; lisada punkt 
1.8: „1.8 Lahmuse Kool – Tambet Sova.“;

maksta Põhja-Sakala valitsusliikmele Kärt Linderile 
hüvitist Kõpu piirkonnajuhi ja keskkonnaspetsialisti 
ülesannete kohusetundliku täitmise eest ja määrata 
hüvitiseks 50% protsenti tema ametikoha palgast 
summas 850 eurot; Põhja-Sakala palgalisele valit-
susliikmele Tarmo Riiskile hüvitist Kõo ja Võhma 
piirkonnajuhi ülesannete aktiivse ja oluliselt suure-
mas mahus täitmise eest ja määrata hüvitiseks 50% 
protsenti tema ametikoha palgast summas 800 eurot;

kuulati vallavanema infot reservfondi eraldistest.

29. veebruaril 2020 suletakse 
riikliku otsusega jäädavalt seni 
politsei kutsumiseks kasutusel 
olnud lühinumber 110. Kuni sul-
gemiseni informeerib automaat-
teavitus helistajaid nende kõne 
suunamisest hädaabinumbrile 
112. Alates 1. märtsist 2020 kõne-
sid ei suunata ja automaatteavitus 
informeerib helistajat, et number 
on suletud ja valida tuleks 112.

Politsei lühinumbri sulgemine 
lõpetab riikliku projekti ühtse 
hädaabiteenuse loomiseks ja selle 
tulemusel jääb Eestis kasutusele 
üks hädaabinumber 112, kust saab 
kutsuda appi nii politseid, päästet 
kui ka kiirabi. See lahendus on ai-

danud muuta inimeste abistamist 
süsteemsemaks ja kiiremaks.

Üks oluline põhjus, miks abi-
vajajatel tuleb eelistada numbrit 
112 on kahtlemata kiirus. „Häda-
abinumbrile 112 tehtud kõne tuleb 
meie süsteemi ilma suunamise 
ja automaatteavituseta. Teine ja 
veelgi olulisem põhjus on see, et 
helistajate täpsem positsioneeri-
mine on võimalik vaid hädaabi-
numbrile 112 valides,“ kirjeldas 
Häirekeskuse Lõuna keskuse 
juhataja asetäitja Katrin Mikson, 
kelle sõnul on oluline, et teadmine 
112 kui ainsast hädaabinumb-
rist jõuaks kõikide inimesteni. 
„Proovime omalt poolt teha kõik, 
et probleeme tekiks võimalikult 
vähe.“

Politseid saab numbrilt 112 
kutsuda juba aastast 2015 ja ena-
mik abivajajatest on selle muu-
datuse juba omaks võtnud. „Viie 
aastaga on lühinumbri 110 valijate 
hulk langenud 2% kõikidest kõne-
dest, mis Häirekeskusele tehakse. 

Kuigi protsentuaalselt on see 
Häirekeskusel tehtavast miljonist 
kõnest väike hulk, räägime me 
hinnanguliselt siiski 20–40 000 kõ-
nest,“ kirjeldab Mikson probleemi 
tõsidust.

Olukorra leevendamiseks ja 
veendumaks, et kõik hädasolijad 
saavad abi, monitoorib Häirekes-
kus alates 1. märtsist, kas vale 
numbri valinud siiski pöörduvad 
112 numbrile.

„Peame olema kindlad, et kee-
gi ei jää abita ja selleks proovime 
veenduda selles, et kõned jõuaksid 
siiski abiandjateni.“

Ühtlasi paneb Häirekeskus 
inimestele südamele, et üle vaada-
taks erinevad teavitusmaterjalid 
majutusasutustes ja avalikes in-
fokanalites, kus peab olema kirjas 
hädaabinumber 112, mitte muud 
numbrid.

„Pöörake tähelepanu, et eri-
nevad stendid, voldikud, bülle-
täänid, reisi- ja matkajuhid, turis-
mitaludes ning hotellides olevad 

meelespead oleksid kaasajastatud. 
Vale info võib maksta halvimal 
juhul kellegi elu,“ ütles Mikson.

Lõuna regioonis on politsei 
lühinumbri valimine suur

Umbes pooled kõned numbrile 
110 tehakse Tallinnas ja Harjumaal 
ehk Põhja regioonis. Teisel kohal 
on Lõuna-Eesti maakonnad, kust 
vanale politsei lühinumbrile te-
hakse 19% kõnedest. Jõgevamaalt 
helistatakse peamiselt Jõgeva 
vallast, sellele järgnes Põltsamaa ja 
Mustvee vald. Põlva maakonnast 
paistab valimisega silma Põlva 
vald, kust tehti pooled kõikidest 
maakonna kõnedest. Tartumaalt 
on peamiseks vale lühinumbri va-
lijate asukohaks Tartu. Oma maa-
konna enamike valele numbrile 
helistajate enamusega paistavad 
silma ka Valga, Viljandi ja Võru.

HEIKO LEESMENT
kommunikatsiooni- 

osakonna ekspert

1. märtsist 2020 saab politseid kutsuda vaid numbrilt 112 MÄRGAKE JA 
AIDAKE  
TUNNUSTADA

10. veebruariks oodatakse sotsiaaltöö 
preemiate kandidaate.
Sotsiaaltöö preemiad on:
sotsiaalvaldkonna elutöö preemia;
aasta sotsiaaltöötaja;
aasta Hea Haldja preemia.

Tunnustuse andmise taotluse võivad esitada 
füüsilised ja juriidilised isikud, Põhja-Sakala 
Vallavalitsuse hallatavad asutused ning isi-
kute ühendused. Kandidaatidele esitatavate 
nõuetega saab täpsemalt tutvuda https://
www.riigiteataja.ee/akt/405122018031 
(Põhja-Sakala Vallavolikogu 22.11.2018 
määrus nr 61 „Põhja-Sakala valla tunnusta-
miste kord”).
Põhjendatud ettepanekud on oodatud  
e-posti aadressil pohja-sakala@pohja-saka-
la.ee või vallamajja aadressil  
Lembitu pst 42, Suure-Jaani.
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27.11.2019
Otsustati majandusosakonnal väljastada kasutus-

luba Tipu külas Kõrtsi-Tõramaa kinnistule püstita-
tud biopuhasti kasutusele võtmiseks ja ehitusluba 
Suure-Jaani linnas Lembitu pst 42 kinnistul asuva 
haldushoone-lastepäevakodu ümberehitamiseks;

kiita heaks hajaasustuse programmist toetuse 
saajate projektide „Vastemõisa küla Vaalamäe sep-
tikusüsteemi ehitamine” ja „Lubjaahju talu Kildu 
küla kanalisatsioonisüsteemi ehitamine” aruanded 
koos täitmise eelarvega;

lükata riigihankel ,,Sürgavere spordihoone väl-
jaehitamata osa projekteerimistööd” (viitenumber 
216077) esitatud pakkumus tagasi, sest selle mak-
sumus ületab hankelepingu eeldatava maksumuse;

eraldada reservfondist Võhma lasteaiale  
Mänguveski 5965 eurot tualett- ja nõudepesuruu-
mide remondiks;

eraldada reservfondist Kõpu Põhikoolile 4953,30 
eurot päästeameti ettekirjutuse täitmiseks;

osutada koduteenust kahele isikule;
suunata kaks isikut ööpäevaringsele üldhool-

dusteenusele ning maksta valla eelarvest nende 
hoolduskulude puudujääv osa igakuuliselt hoole-
kandeteenuse osutaja esitatud arve alusel;

esitada kohtule avaldus eestkoste algatamiseks;
määrata isikule hooldaja ja maksta hooldamise 

eest hooldajatoetust;
moodustada Põhja-Sakala valla üldplaneeringu 

koostamise töörühm järgmises koosseisus: töörüh-
ma juht: abivallavanem Jaanus Rahula; töörühma 
liikmed: ISKE-koordinaator Kalev Mitt; vallavoli-
kogu liige Tõnu Aavasalu; vallavolikogu esimees 
Aino Viinapuu; planeeringuspetsialist Kaja Notta; 
keskkonnaspetsialist Kärt Linder; ehitusspetsialist 
Avo Põder; maa- ja teedespetsialist Rein Vahtra; 
ühistranspordi- ja teedespetsialist Are Aua; kultuu-
rispetsialist Evelyn Härm; arendusspetsialist Erki 
Heinaste; vallavanem Hermann Kalmus;

moodustada vallavalitsuse ajutine komisjon 
mittetulunduslikuks tegevuseks toetuste taotluste 
läbi vaatamiseks ja vallavalitsusele ettepanekute 
tegemiseks koosseisus: kultuurispetsialist Evelyn 
Härm – komisjoni esimees; kogukonnaühenduste 
esindaja Kaja Leppik; spordi- ja noorsootööspetsia-
list Mati Adamson; arendusspetsialist Erki Heinaste; 
komisjoni volitused kehtivad vallavalitsuse käesole-
va koosseisu volituste kehtivuse lõpuni;

lükata Suure-Jaani Tervisekoja hinnakirja 
muutmise taotluse otsustamine edasi; ettepanek: 
Tervisekoja juhatajal tulla istungile ettepanekut 
täpsustama ja näidata kehtivas hinnakirjas koht, 
kuhu see lisandub;

paluti haridus- ja kultuurikomisjonil täpsustada: 
1) milliseid probleeme on kultuurimaja ringidel 
koolivaheaegadel tekkinud; 2) miks ei peetud õi-
geks koolivaheaegadel nädalavahetuse hinnakirja 
kasutamist, st milliseid probleeme sellega kaasneb?;

saata volikogule vastu võtmiseks eelnõu „Loa 
andmine laenu võtmiseks“ ning esitada voliko-
gule Põhja-Sakala valla 2020. aasta eelarve eelnõu 
vallavalitsuse poolt kinnitatud eraldatava lisaraha 
tabeliga.

04.12.2019
Otsustati majandusosakonnal väljastada ehitus-

luba Sandra külas Poldi kinnistule üksikelamu ja 
abihoone püstitamiseks;

määrata Ängi külas Vahemetsa kinnistule elamu 
püstitamiseks ehitusprojekti koostamiseks vajalikud 
projekteerimistingimused;

eraldada tegevusrealt Seltsitegevus MTÜ-le Tipu 
Looduskool kohaliku omaalgatuse programmi 
projektide „Kohvikutepäev Soomaalasele külla 
2020“ kaasfinantseering 200 eurot ning „Tööriistad 

ja vahendid Tipu Looduskooli“ kaasfinantseering 
200 eurot;

eraldada eelarve tegevusrealt Seltsitegevus MTÜ-
le Kuhjavere Küla Selts kohaliku omaalgatuse pro-
jekti „Pop Up telk“ kaasfinantseeringuks 105 eurot;

lükata edasi Suure-Jaani Gümnaasiumi hooleko-
gu koosseisu kinnitamine;

kinnitada (1) Põhja-Sakala valla munitsipaalkooli-
de õpilaskoha tegevuskulude arvestuslik maksumus 
2020. aastal ühes kuus:
Suure-Jaani Kool koos Suure-Jaani Gümnaasiumiga 
           146 eurot
Suure-Jaani Kooli Vastemõisa tegutsemiskoht 
           172 eurot
Suure-Jaani Kooli Tääksi tegutsemiskoht koos laste-
aiaga                           317 eurot 
Suure-Jaani Kooli Sürgavere tegutsemiskoht koos 
lasteaiaga           236 eurot
Olustvere Põhikool        154 eurot
Võhma Kool         181 eurot
Kirivere Kool          138 eurot
Kõpu Põhikool          128 eurot

(2) Põhja-Sakala valla koolieelsete lasteasutuste 
majandamiskulude, personali töötasu ja sotsiaal-
maksu ning õppevahendite arvestuslik maksumus 
2020. aastal ühes kuus:

Suure-Jaani lasteaed Sipsik      320 eurot
Olustvere lasteaed Piilu       361 eurot
Kõidama lasteaed Traksik       409 eurot
Vastemõisa lasteaed Päevalill       409 eurot
Võhma lasteaed Mänguveski       399 eurot
Kirivere Kooli lasteaed Tähekild      391 eurot
Kõpu lasteaed         432 eurot
(3) Teenustasu suurus väljaspool valda elavatele 

õpilastele 2020. aastal ühes kuus:
Suure-Jaani Huvikool        107 eurot
Võhma Muusikakool       139 eurot;
pikendada 2019. a hajaasustuse programmist toe-

tuse saajate projektide tingimuste täitmise tähtaega 
ühe kuu võrra: 1) projektile „Sandra küla Kuuse-
käära talu kanalisatsioonisüsteemi rajamine”; 2) 
projektile „Võlli küla Jänese puurkaevu rajamine”; 
3) projektile „Kobruvere küla Teeääre puurkaevu 
rajamine”; 4) projektile „Uia küla Maasikmäe puur-
kaevu rajamine”; 5) projektile „Saarekaasiku septiku 
paigaldus”; kahe kuu võrra projektile „Andrese ja 
Jaanuse talu juurdepääsu tee remont”;

korraldada väikehange „Põhja-Sakala valla 
ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kava 
koostamine aastateks 2020–2032“ ning kinnitada 
hanke alusdokumendid; moodustada menetluse 
toimingute läbiviimiseks komisjon: komisjoni 
esimees: abivallavanem Jaanus Rahula; komisjoni 
liikmed: arendusspetsialist Erki Heinaste ja ISKE-
koordinaator Kalev Mitt;

maksta täiendavat sotsiaaltoetust ühele isikule;
toetada isiku eluruumi kohandamist hügieenitoi-

mingute parandamiseks;
saata volikogule vastu võtmiseks eelnõud: Põhja-

Sakala valla kaasava eelarve hääletustulemusena 
selgunud paremusjärjestuse ja realiseerimisele 
kuuluvate ideede kinnitamine; Lahmuse Kooli 
põhimääruse muutmine (muudatusettepanekuga); 
Toimetulekutoetuse eluasemekulude piirmäärad; 
Sotsiaaltoetuste piirmäärad 2020. aastaks (muuda-
tusettepanekutega); määruse „Sotsiaalhoolekan-
delise abi osutamise kord“ muutmine; seisukoha 
andmine Tääksi maardla Tääksi liivakarjääri maa-
vara kaevandamise loa taotlusele keskkonnamõju 
hindamise algatamata jätmise kohta.

11.12.2019
Otsustati majandusosakonnal väljastada: (1) ehi-

tusload Kobruvere külas Teeääre kinnistule ja Võlli 
külas Jänese kinnistule puurkaevude rajamiseks; 

Kabila külas Linamäe kinnistule tiigi rajamiseks; 
(2) kasutusluba Supsi külas Kõrgenurme kinnistule 
püstitatud kuuri kasutusele võtmiseks; (3) ehitus-
teatis Uia külas Maasikmäe kinnistul asuva elamu 
ümberehitamiseks;

kooskõlastada Vastemõisa lasteaia Päevalill  
riskianalüüsi tegevuskava;

maksta tegevusrealt Spordiüritused MTÜ-le 
Viljandimaa Spordiklubi Olustvere 225 eurot 
noorsportlastele tõstesaabaste soetamise toetami-
seks;

lükata edasi MTÜ Kildu ratsaklubi taotluse ot-
sustamine, kuna taotluses ei ole kirjas toetuseks 
taotletavat summat ja ürituse eelarvet;

kiita heaks hajaasustuse programmist toetuse 
saaja projekti „Kootsi küla Tiigi kanalisatsioonisüs-
teemi rajamine” aruanne koos täitmise eelarvega;

muuta Põhja-Sakala Vallavalitsuse 20.11.2019 
korraldust nr 708 „Aadresside ja sihtotstarvete 
määramine katastriüksuse jagamisel“ ja lisada 
korraldusele punkt 1.3 järgmises sõnastuses:  „Vil-
jandi maakond, Põhja-Sakala vald, Lõhavere küla, 
24116 Suure-Jaani – Olustvere tee; sihtotstarve 100% 
transpordimaa.“;

muuta Põhja-Sakala Vallavalitsuse 20.11.2019 
korralduse nr 706 „Aadresside ja sihtotstarvete 
määramine katastriüksuse jagamisel“ punkti 1.2 
ja sõnastada see järgmisel kujul:  „Viljandi maa-
kond, Põhja-Sakala vald, Olustvere alevik, 24116 
Suure-Jaani – Olustvere tee T19; sihtotstarve 100% 
transpordimaa.“;

muuta Põhja-Sakala Vallavalitsuse 20.11.2019 
korralduse nr 702 „Aadresside ja sihtotstarvete 
määramine katastriüksuse jagamisel“ punkti 1.2 ja 
sõnastada see järgmisel kujul: „Viljandi maakond, 
Põhja-Sakala vald, Olustvere alevik, 24116 Suure-
Jaani – Olustvere tee T15; sihtotstarve 100% trans-
pordimaa.“;

määrata isikule hooldaja ja maksta hooldamise 
eest hooldajatoetust;

volitada sotsiaaltööspetsialisti esindama eestkos-
tetavat igasugusel asjaajamisel ja kõikide õigustoi-
mingute ning tehingute tegemisel;

maksta isikule hoolduspere vanema toetust;
toetada isiku eluruumi kohandamist liikuvusega 

seotud toimingute parandamiseks;
anda välja vallavalitsuse tänukirjad Arne Miile-

nile ja Helgi Valtsonile 20 aasta pikkuse südamega 
tehtud töö eest Sürgavere Spordihoones ning Reet 
Keerdile pikaaegse südamega tehtud töö eest ja 
seoses pensionile jäämisega;

lükata edasi Võhma lasteaia ja lasteaia Tähekild 
õpetajate puhkuse pikendamise taotluste otsusta-
mine asutustelt vajaliku info saamiseni;

kiita heaks Suure-Jaani Tervisekoja juhataja ette-
panek valla lasteaedade vanemale rühmale tasuta 
ujumistunni korraldamiseks;

muuta Suure-Jaani Noortekeskuse alaeelarvet;
lükata edasi Võhma Muusikakooli taotluse otsus-

tamine info saamiseni.

18.12.2019
Otsustati majandusosakonnal väljastada: (1) 

ehitusteatis Kabila külas Linamäe kinnistule sauna 
püstitamiseks; (2) ehitusload Uia külas Maasikmäe 
kinnistule puurkaevu rajamiseks ning Olustvere 
alevikus Mesila tn 1 // Mõisa allee 10 // 12 // 
Müüri tn 4 // Rataskaevu tn 1 // 2 // 3 // 5 // 
7 // Talli tn 1 // 3 // 5 // Tiigi tn 2 // 4 // 6 // 
Olustvere mõisa kinnistule soojatrassi rajamiseks; 
(3) kasutusload Tääksi külas Matsimäe kinnistule 
püstitatud eramu ja abihoone kasutusele võtmiseks;

määrata ehitusprojekti koostamiseks vajalikud 
projekteerimistingimused Arjadi külas Liivaveere 

Põhja-Sakala Vallavalitsuses
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kinnistule elamu püstitamiseks ning Soomevere 
külas Kuuse kinnistule päikeseelektrijaama püs-
titamiseks;

eraldada ja maksta välja eelarve tegevusrealt 
Seltsitegevus; (1) MTÜ-le Loopre Vesiveski Le-
aderi projekti „Vesiveski sisseseade soetamine“ 
omafinantseeringu katmiseks 2280 eurot; (2) 
MTÜ-le EELK Kõpu Peetri kogudus kohaliku 
omaalgatusprogrammi projekti „Kõpu kirik tee-
nib ja tugevdab kogukonda” kaasfinantseering 
200 eurot; (3) MTÜ-le EELK Suure-Jaani Johan-
nese kogudus Kultuurkapitali projekti „Anda 
välja Suure-Jaani kirikut ja kogudust tutvustav 
voldik” kaasfinantseering 200 eurot; (4) MTÜ-le 
EELK Suure-Jaani Johannese kogudus Kohaliku 
omaalgatuse programmi projekti „Tänupingid 
Suure-Jaani kogukonnas” kaasfinantseering 79,20 
eurot ja Muinsuskaitseameti projekti „Katuse ava-
riitööde tegemiseks” kaasfinantseering 295 eurot;

maksta tegevusrealt Seltsitegevus MTÜ-le 
Kildu ratsaklubi ühekordset toetust 300 eurot 
21.–22.12.2019 toimuva ratsavõistluse „Kildu 
ratsakeskuse jõulukarikas 2019“ korraldamiseks;

maksta tegevusrealt Spordiüritused Liisa Ehr-
bergile ühekordset toetust 200 eurot osalemiseks 
ettevalmistavas treeninglaagris Portugalis;

muuta Põhja-Sakala Vallavalitsuse 31.07.2019 
korralduse nr 403 „Hajaasustuse programmi taot-
luste tingimuslik rahuldamine“ punkte 1.25, 1.27. 
ja 1.28. ning sõnastada need uuel kujul;

muuta Põhja-Sakala Vallavalitsuse 04.12.2019 
korralduse nr 738 „Hajaasustuse programmi 
projekti tingimuste täitmise tähtaja pikendamine“ 
punkti 1.1 ja sõnastada see uuel kujul;

kiita heaks hajaasustuse programmist toetuse 
saaja projekti „Mustikõue talu vee puhastamiseks 
vajalike seadmete paigaldamine” aruanne koos 
täitmise eelarvega;

määrata Soomevere külas asuvate ehitiste 
teenindamiseks vajalik maa erastamiseks korte-
riomandi seadmise teel alljärgnevalt: 1) teenin-
dusmaa pindala on 20320 m2; 2) katastriüksuse 
koha-aadress on Viljandi maakond, Põhja-Sakala 
vald, Soomevere küla, Reinu; 3) erastatava maa 
sihtotstarve on 100% elamumaa; 4) maa maksus-
tamishind on 896 eurot

seada isiklik kasutusõigus (IKÕ) tähtajatult 
Elektrilevi OÜ (registrikood 11050857) kasuks 
Põhja-Sakala vallale kuuluvale katastriüksusele 
Suure-Jaani linnas Ringpuiestee T1; IKÕ sisu: 
katastriüksusel tehnorajatise ehitamine, omamine 
ja majandamine, õigus teostada kõiki töid, mis 
on vajalikud elektrivõrkude ehitamiseks, remon-
timiseks, korrashoiuks, hooldamiseks vastavalt 
“Ringpuiestee 18 elektritootja liitumine elektrivõr-
guga. Suure-Jaani linn, Põhja-Sakala vald, Viljandi 
maakond” tööprojektile nr LP8198;

saata Võhma Muusikakoolile märgukiri selle 
kohta, et vallavalitsus ei pea õigeks kalendriaasta 
lõpus majanduskulude ümber tõstmist töötasu 
reale; olukorra tekkimisel, kui õpilaste arv suu-
reneb ja töötasu maksmiseks jääb puudu eelarves 
olevast rahast, peab asutuse direktor vallavalitsust 
võimalikult varakult teavitama, et oleks võimalik 
leida olukorrale lahendus;

muuta Võhma Muusikakooli alaeelarvet;
korraldada riigihange „Pilistvere Hooldekodu 

ehitustööd“; moodustada hankemenetluse toimin-
gute läbiviimiseks komisjon: komisjoni esimees 
ehitusspetsialist Avo Põder; komisjoni liikmed 
abivallavanem Jaanus Rahula ja hankespetsialist 
Tiiu Umal; kinnitada riigihanke alusdokumendid;

nõustuda Keskkonnaameti otsusega liita Maan-
teeameti maavara kaevandamise keskkonnaload 
VILM-007 ja VILM-057 ning anda Maanteeametile 

maavara kaevandamise luba Tääksi maardlas 
Tääksi liivakarjääris kehtivusajaga 15 aastat;

eraldada reservfondist Paala rahvamajale ava-
riiolukorra likvideerimiseks 2024 eurot (seina 
remont 504, metallvälisuks 1520 eurot);

lõpetada koduteenuse osutamine kahele isikule;
tunnistada kehtetuks Põhja-Sakala Vallavalit-

suse 13.11.2019 korraldus nr 681 „Koduteenuse 
osutamine ja tasu määramine“;

eraldada isikule eluruumina kasutamiseks 
korter ja sõlmida üürileping tähtajaga üks aasta;

suunata isik ööpäevaringsele üldhooldusteenu-
sele ning maksta valla eelarvest tema hooldusku-
lude puudujääv osa igakuuliselt hoolekandetee-
nuse osutaja esitatud arve alusel;

maksta isikule ühekordset sotsiaaltoetust;
suunata isik võlanõustamisteenusele;
määrata isikule hooldaja ja maksta hooldamise 

eest hooldajatoetust;
toetada kahe isiku eluruumi kohandamist hü-

gieenitoimingute parandamiseks;
anda välja vallavalitsuse tänukiri Aime Moesaa-

rele pikaaegse südamega tehtud töö eest Pilistvere 
hooldekodus ja seoses pensionile jäämisega; 

kinnitada alates 01.01.2020 Kõpu spordihoone 
teenuste hinnad (Vaata tabelit allpool). 

Teenus Kasutusaeg Hind Tingimused
Kogu saal treeninguteks + 
jõusaal

1 tund 16 eurot sisaldab riietus- ja duširuumi 
kasutamist

Üksikpilet jõusaali kasutamiseks 1 kord 2 eurot sisaldab riietus- ja duširuumi 
kasutamist

Kogu saal võistlusteks 1 tund 19 eurot sisaldab riietus- ja duširuumi 
kasutamist

Laagri korraldamine ööpäev 80 eurot
Teiste ürituste korraldamine ööpäev kokku- 

leppel
sisaldab saali, riietus- ja 
duširuume

Saun 1 tund 8 eurot
Ruumide kasutamine  
ööbimiseks 

ööpäev/
inimene

5 eurot sisaldab pesemisvõimalust

Riietus- ja duširuumide kasuta-
mine sportimisvõimaluseta

1 kord 1,50 eurot

Vastemõisa küla Posti 
kinnistu detailplaneerin-
gu, millega kavandatak-
se kinnistule kaupluse-
hoonet, avalik väljapa-
nek toimus ajavahemikul 
26.11.2019 – 10.12.2019 
vallamajas ja Vastemõisa 
raamatukogus. Avaliku 
väljapaneku tulemuste 
arutelu toimus 12.12.2019 
Vastemõisa raamatuko-
gus.

Vallavalitsus oli ava-
likustatud planeeringu-
lahendusega nõus, kuna 
planeering võeti vastu 
vallavalitsuse 30.10.2019 
korraldusega nr 632. 

Enne planeeringu vas-
tuvõtmist esitasid pla-
neeringualaga läänest 
piirneva Kurve kinnistu 
omanikud ettepaneku 
näidata planeeringus 
läbipääsmatu piirde va-
jadus kogu Posti ja Kurve 
kinnistute vahelise piiri 
ulatuses. Vastuvõtmisel 
ei arvestanud vallavalit-
sus selle ettepanekuga, 
kuna kavandatava kaup-
lusehoone ala ulatuses 
oli planeeringus näida-
tud piire tagamaks pri-
vaatsus naaberkinnistute 
omanikele.

Avaliku väljapaneku 
ajal esitasid Kurve kin-
nistu omanikud ettepa-
nekud:

1. Rajada läbipääsma-
tu piire kogu Kurve kin-
nistu ulatuses;

2. Rajada sademevee 
kompensatsioonialad.

Arutelul kaaluti või-
malust näidata planee-
ringus piirde vajadus 
kuni parklaala lõpuni, 
kuid arutelu tulemusena 
ei saavutatud selget kok-
kulepet Posti ja Kurve 
kinnistu vahelise piirde 
ulatuse osas.

Teise ettepaneku osas 
selgitas planeeringu 
koostaja, et planeerin-
gus on sademevee teema 
piisavalt reguleeritud. 
Keelatud on sademe-
vee tahtlik suunamine 
naaberkinnistutele ning 
detailsemalt lahenda-
takse ehitusprojektiga. 
Ettepaneku tegijad olid 
selgitusega rahul.

Otsustati, et vallavalit-
sus kaalub uuesti piirde 
rajamise vajaduse ulatust 
Posti ja Kurve kinnistute 
vahel ning võtab seisu-
koha.

Informatsioon Vastemõisa küla Posti kinnistu detailplaneeringu 
avaliku väljapaneku ja avaliku arutelu tulemuste kohta

Ligikaudu 450 Viljandimaa eakat Viiratsis, 
Mõisakülas, Hallistes, Lõhaveres, Abjas, Kärst-
nas, Pollis, Kolga-Jaanis ja Pärstis – kes hooldeko-
dus, kes üksi kodus – said kingituseks piparkoo-
gi, mille valmistasid MTÜ Päevakeskus Vinger, 
MTÜ Singel Kodu, Viljandi Avatud Noortetuba 
(VANT), Halliste rahvamaja, Abja Päevakeskus, 
Paistu Sotsiaalmaja, Kolga-Jaani vabakonna 
grupp ja Karksi-Nuia eakad.

Suur tänu kõigile kaasalööjatele!

KAIRI ONG
Noorte ettevõtlikkuse programmide juht

SA Viljandimaa Arenduskeskus

Annetamistalgute raames tehtud piparkookide üleand-
mine ja Valli laululaste esinemine Lõhavere hooldekodu 
hoolealustele.
FOTO: Marko Reimann
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Jaanuar 2020. Nr 1 5

Suure-Jaani Tervisekoda 
pälvis Eesti Sisearhitektide Liidu 
aastapreemia 2019. Preemiad 
anti üle 6. detsembril Tartus 
Kammivabrikus toimunud pi-
dulikul auhinnatseremoonial.

Palju õnne!

On väga hea meel, et meie 
Tervisekoda on nii hästi rah-
va poolt omaks võetud ja selle 
hoone erilisust on märga-
tud. Suure-Jaani Tervisekoda 
jõudis kahes kategoorias 
Eesti Arhitektuuripreemia 
nominentide hulka ja pälvis 
Eesti Sisearhitektide Liidu 
aastapreemia 2019.

Meie tervisekoda on Ees-
tis ainulaadne ja selle võlu on 
minu arvates just see, et iga 
detail on hästi läbi mõeldud, 
otsused on tehtud kaalutle-
tult, ruumiga ei ole laristatud 
ning asjad sobituvad hästi 
keskkonda.

On õige aeg heita pilk 
ajalukku ning vaadata, kes 
andsid oma panuse, et selline 
mõnus asi valmis ehitati ja 
tööle pandi.

Neli aastat tagasi, 2015. 
aastal, võttis Suure-Jaani 
valla volikogu vastu otsuse 
hakata ehitama Suure-Jaani 
ujulat koos saunade ning 
perearstidele mõeldud tervi-
sekeskusega.

Palju vaidlusi käis asu-
koha üle, aga lõpuks jõuti 
ühiselt tänase koha juurde, 
kus omal ajal oli tuletõrje 
seltsimaja ning hiljem kul-
tuurimaja.

Tänast asukohta toetasid 
ka arhitektid, põhjendades, 
et see elavdaks meie väikese 
linna keskuse elu, mis muidu 
oleks jäänud tagaplaanile. 
Kaasa aitas kindlasti ka ilus 
vaade paisjärvele ja kirikule. 
Samas sobis kavandatava 
hoone välimus meie miljöö-
väärtuslikku keskkonda. Uue 
hoone jaoks tuli lammutada 
vana kultuurimaja, mis sa-

muti aitas kaasa kesklinna 
kordategemisele.

Parima lahenduse leid-
miseks kuulutasime välja 
arhitektuurikonkursi, kuhu 
laekus 11 tööd. Pika arutelu 
tulemusena valiti välja töö 
„Soomaa viies aastaaeg II”, 
autoriteks Arhitektuuribü-
roo Must ja Novark Grupp 
OÜ. Oluline on välja tuua ka 
žürii, kuhu kuulusid meie 
piirkonnaga seotud või meie 
tegevusega kursis olevad 
asjatundjad: arhitektid Vero-
nika Valk ja Raivo Mändmaa, 
Valga linnaarhitekt Jiri Tin-
tera, vallaarhitekt Avo Järve, 
volikogu liige Tambet Sova, 
volikogu esimees Andres 
Vinni, sotsiaalosakonna ju-
hataja Aave Toomsalu ning 
tollane vallavanem Tõnu Aa-
vasalu. Konkursi lähteüles-
andes oli rõhutatud, et ehi-
tatav keskus peaks sobituma 
väikelinna miljöösse, olema 
funktsionaalne ja mõistliku 
ehitushinnaga ning madala 
ekspluatatsioonikuluga.

Ma arvan, et see meil 
õnnestus. Projekteerimise 
käigus pidime tegema hoo-
net natuke väiksemaks: nelja 
raja asemel kolm rada ja 
veel mõned kärped. Meie 
ülesanne oli vaadata ka valla 
rahakotti: kui hinnad oleksid 

läinud väga suureks, oleks asi 
jäänud tegemata.

Projekteerimise ajal oli 
suur abi Avo Põdrast, Avo 
Järvest, Aivar Veepervest, 
Lembit Kruusest, Tambet 
Sovast, kellega koos arutasi-
me läbi kõik projekteerijate 
ja arhitektide pakutud lahen-
dused. Nõu andis ka endine 
suurejaanilane Enn Valma 
(energeetika).

Tänusõnad ehituse ajal 
tehtu eest kuuluvad kindlasti 
kõigile valla esindajatele, kes 
osalesid ehituskoosolekutel: 
Avo Põder, Are Aua, Kalevi 
Kaur. Ehituse peatöövõtjal 
Evikol tuli leida sobilikud 
lahendused nii järelevalve, 
arhitektide kui ka omaniku 
esindajate soovidele – ja selle-
ga saadi hakkama. Nii erilise 
objekti puhul jäi ehitaja ka-
sum kindlasti teisejärguliseks 
ning rohkem sooviti head 
kogemust ja tuntust saada. 
Aga kõigest hoolimata andis 
ehitaja endast parima. Vaata-
mata väikestele muredele ja 
takistustele avati Tervisekoda 
käesoleva aasta alguses.

Tervisekoja üks osa on es-
matasandi tervisekeskus, kus 
töötavad perearstid. Tuhat 
tänu kõikidele perearstidele, 
kes andsid oma panuse ette-
valmistusse: Külliki Tikker, 
Marika Teder, Maire Kask-

peit. Füsioteraapiaruumi 
lahenduste leidmisel oli abis 
Krista Kärt, koduõenduses 
Heli Miil, Lõhavere Ravi- ja 
Hooldekeskuse juht Marika 
Tirmaste ja väsimatu Aave 
Toomsalu. Tore, et tulite meie 
juurde, Dentes hambaravi ja 
Benu apteek, Tartu Kiirabi ja 
Eesti Politsei.

Väga suur abi esmatasan-
di tervisekeskuse avamisel 
oli Pille Saarel Terviseame-
tist ning Haigekassa Tartu 
piirkonna juhil Anu Vallil, 
kes alati olid lahke sõna ja 
igakülgse abiga toeks. Tuhat 
tänu teile!

Arhitektuurikonkursi 
võitjate väljakuulutamisest 
alates on meil olnud hea 
koostöö Alvin Järvinguga, 
kes oli kogu selle aja meiega, 
esindades arhitekte. Sisear-
hitektidest tuleb kindlasti 
tunnustada Riin Käremad ja 
osaühingut Kuupdisain.

Kindlasti oli palju abilisi 
ja kaasamõtlejaid, keda ei 
jõudnud nimetada. Tuhat 
tänu kõikidele koostööpart-
neritele!

Lõpetuseks soovin, et Ter-
visekojal jätkuks külastajaid 
ja meie rahvas tunneks ennast 
seal hästi.

TÕNU AAVASALU
projekti eestvedaja

FOTO: Marko Reimann

Eest i  Küla l i ikumine  
Kodukant alustas 2018. aasta 
oktoobris sotsiaalministeeriu-
mi tellimusel ja EL Sotsiaal-
fondi rahastusel hoolekande-
teenuste juurde vabatahtlike 
kaasamisega. Pakume va-
batahtliku seltsilise toetust 
täisealistele erivajadustega 
inimestele ning eakatele. 
Kuni 2020. aastani kestvasse 
testperioodi on kaasatud 
seitse maakonda: Lääne-Vi-
rumaa, Harjumaa, Hiiumaa, 
Põlvamaa, Pärnumaa, Võru-
maa ja Viljandimaa.

Vabatahtlike pakutavad 
teenused ei ole mõeldud 
asendama sotsiaaltöötajat, 
vaid saavad pakkuda lisa-
tegevusi, mis tavapärase 
hoolekandeteenuse sisse ei 
mahu. Meie esimese kuue 
kuu kokkuvõtted näitasid, et 
kõige sagedamini seisnes va-

batahtlike tegevus inimliku 
toe pakkumises. Vabatahtli-
kud toetasid inimesi nende 
kodus (või hooldekodus), 
kuid inimestele oldi toeks 
ka väljaspool kodu, igapäe-
vasel asjaajamisel või vaba 
aja veetmisel. Vabatahtliku 
tegevus sõltub sellest, millist 
abi konkreetne inimene vaba-
tahtlikult ootab ning millisel 
viisil ja määral saab vabataht-
lik abi pakkuda. See lepitakse 
üldjuhul kokku inimese ja 
vabatahtliku koostöö alguses. 
Ühe külastuse käigus võib 
vabatahtlik inimesele toeks 
olla väga erineval moel, alates 
toetavast vestlusest ja seltsi 
pakkumisest kuni praktilise 
abini tegevustes, mida ini-
mene iseseisvalt sooritada ei 
suuda, kuid mis on olulised 
toime tulemiseks kodus või 
aktiivseks osaluseks ühis-

konnas. Väljaspool kodu 
olid vabatahtlikud inimese 
saatjaks igapäevaelus vaja-
like toimetuste tegemisel, 
peaasjalikult poes, turul, 
apteegis käimisel, sularaha 
välja võtmisel. Mitmel puhul 
oli vabatahtliku peamine 
ülesanne inimest vajalikes-
se kohtadesse transportida. 
Kuid oli ka neid inimesi, kes 
vajasid tuge ja praktilist abi 
asjaajamisel, nt arvete maks-
misel või teenustega seotud 
toimingutes.

Möödunud aasta oktoob-
rist 2018 kuni tänavu juunini 
2019 on 164 vabatahtlikku 
abistanud ligi 230 eakat ja 
erivajadusega inimest kokku 
enam kui 7100 tunni jagu.

Viljandimaal 1. november 
2017 – 31. oktoober 2019 on 
42 vabatahtlikku külastanud 
56 eakat ja erivajadusega 

inimest. Liitusime projektiga 
aprillis 2019.

Selleks, et vabatahtlikud 
ära ei väsiks, pakume va-
batahtlikele projekti kehti-
vuse ajal (kuni kevad 2020) 
koolitusi, arengupäevi ning 
klubilisi tegevusi, lisaks 
kaetakse nende tegevusega 
tekkivad transpordikulud. 
Vabatahtlike kaasamist ja 
nende tegemist toetavad Vil-
jandi maakonnas MTÜ Selt-
siks Sinule koostöös MTÜga 
Teeme ja MTÜga Kodukant 
Viljandimaa. Viljandimaal on 
koordinaatoriks Vally-Reet 
Järs. Tema ülesandeks on 
uute vabatahtlike leidmine, 
nendega vestlemine, tausta-
kontrolli tegemine, lepingute 
sõlmimine, juhendamine, 
koolitamine ja sobiva abivaja-
jaga kokku viimine. Koostöös 
kogukondade, sotsiaaltööta-

jate või hoolekandeasutuste 
esindajatega leiame abiva-
jajad. Vabatahtliku ja abiva-
jaja ning sotsiaaltöötaja või 
hoolekandeasutuse esindaja 
vahel sõlmitakse hea tahte 
kokkulepe, kus selgelt mää-
ratletud ootused, tegevused 
ja mahud vabatahtlikule. 
Vabatahtlikud ja abivajajad 
on meil kajastatud selleks 
ekstra loodud andmebaasis, 
kus näha lühikokkuvõte va-
batahtliku tegevusest külas-
tatava inimese juures.

Kindlasti valmib ka mu-
deli rahastamise kava pea-
le Sotsiaalfondi rahastuse 
lõppu. Täna näeme, et va-
batahtlike ettevalmistus ja 
edasine koolitus peaksid 
tulema sotsiaalministeeriumi 
vahenditest ning vabatahtlike 
koordinaatori tasu ja sõidu-

kulud kohaliku omavalitsuse 
tasandilt.

Soovitused ja vabatahtli-
ke kaasamise mudel valmib 
2020. aasta suveks, mil seda 
ka kindlasti omavalitsusjuh-
tidele tutvustame.

Viljandimaa koordinaa-
tor: Vally-Reet Järs, vally.
reet@gmail.com, tel 5663 
8655; projektijuht: Eesti  
Külaliikumine Kodukant – 
Eha Paas, ehapaas@gmail.
com.

Meie tegevuse kohta saab 
pikemalt lugeda Vabataht-
like Väravast https://vaba-
tahtlikud.ee/sotsiaal/, kus 
on leitavad kõik vajalikud 
juhendmaterjalid, uudislood 
ja kokkuvõtted.

KADRI VOLLMANN
MTÜ Seltsiks Sinu 

aktiivgrupi liige

Vabatahtlike kaasamine hoolekandeteenuste juurde

Tervisekoda pälvis tunnustuse
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Saame tuttavaks

Leili Kuusk (L.K): Kus on 
Teie juured?

Ago Vingissar (A.V): Füü-
siliselt sündisin Võhma haig-
las, aga elasime siis Kõos, 
vanas poes. See hoone on uue 
poe vastas üle tee ja praegugi 
alles. Kui olin nelja-aastane, 
kolisime Pilistverre.
L.K: Kus koolitee algas?

A.V: Kirivere koolis. See 
oli hästi kodune kool, õpilasi 
oli tol ajal 120. Meie klass oli 
suhteliselt väike, 10 õpilast. 
Olin seal ka õpilaskomitee 
esimees.

Edasi plaanisin minna 
Otepääle TSIK-i (Tallinna 
Spordiinternaatkool – Toim) 
suusakallakuga filiaali. Läks 
aga nii, et hakkasin käima 
vanaema juurest Suure-Jaani 
keskkoolis, mille lõpetasin 
1984.
L.K: Millised hobid kooli 
ajal olid?

A.V: Tegin sporti ja luge-
sin hästi palju – tihti poole 
ööni. Olid ju põnevad raa-
matud, kõik need „Saladus-
lik saar” ja „Kapten Granti 
lapsed” jt. 6. klassis kirjutati 
mulle prillid välja ja arst 
soovitas lugeda nii vähe kui 
võimalik.

Spordivõistlustel käisime 
kooli esindamas kõigil aladel. 
Suuri valikuid ju ei olnud väi-
keses koolis. Minu lemmikala 
oli murdmaasuusatamine.
L.K: Kuhu pärast Suure-Jaa-
ni keskkooli edasi läksite?

A.V: Olin peaaegu aasta 
Võhma kolhoosis autojuht, 
seejärel võeti mind kevadel 
sõjaväkke. Teenisin Siberis 
Kemerovos. Sõjaväest tulin 
tagasi Võhma kolhoosi au-
tojuhiks.
Kolhoosid hakkasid otsasid 
kokku tõmbama, hakkasin 
1996. aastast FIE-na transpor-
diteenust osutama.
L.K: Teist sai ettevõtja. Kas 
ettevõtjaks peab sündima – 
või saab seda õppida? Kust 
tuli mõte, et nüüd on aeg 
hakata n-ö endale ise tööand-
jaks – ja hiljem teistelegi?

A.V: Kolhoosiaja lõpuski 
enam väga palju tööd ei ol-
nud. Kütusekriisi ajal vedasi-
me sõjaväekaaslasega Lenin-
gradist – kus meil olid samuti 
sõjaväekaaslased ees – Pihkva 
kaudu kütust. Eks selline pi-
sik oli sees. Ettevõtlikkus ka, 
et viitsisime mässata – need 
olid ju pikad ja ohtlikud rei-
sid. Nii see ettevõtlus pihta 
hakkas.
L.K: Kas lapsepõlvest on tut-
tavad ka suvised kõplamised 
ja muud tööd?

A.V: Suveti olime kogu 
aeg kolhoosis tööl. Esimesel 
suvel sai kõblatud, aga järg-
misel suvel sain juba kive 
korjama. Toonane osakonna-
juhataja kasutas spetsiaalselt 
hobust, et kivide korjamine 
vähem orast sõtkuks. See oli 
juba päris hea töö. Seejärel 
heinapallide vastuvõtmine. 
Teenisime päris hästi – kasu-

tasime iga päeva ära. See oli 
suur asi, et saaks tööle. Nutt 
tuli siis peale, kui ei saanud 
tööle.
L.K: Mis selle teenitud raha 
eest osta sai?

A.V: Kokkupandava jalg-
ratta, magnetofoni, plaadi-
mängija, väikese muusika-
keskuse. Tollal oli see päris 
kõva sõna.

Käisime veel septembri 
alguseski niipalju põhupalle 
vastu võtmas, kui kooli esi-
mesed päevad lubasid. Saime 
jälle teenida.
L.K: Kuidas FIE-na alustatud 
ettevõtlus edasi läks?

A.V: Osaühingu Prenton 
olin sunnitud tegema, kuna 
tahtsin metsaveo autot liisida. 
Aastal 2000 ostsin osaühingu 
Prenton n-ö riiulilt. Nimi 
sobis mulle ja nii ongi jää-
nud. 2000 ostsime esimese 
auto, 2001 ostsime juba teise 
auto – nii ta lahti läks. Prae-
gu on Prentonis 37 töötajat. 
Inimesi on Põltsamaa poolt, 
Kõost, Võhmast, Vastemõi-
sast, Vändra kandist, Pärnust.

Põhitegevuseks on metsa 
ülestöötamine ja metsatrans-
port. Metsaautode ehitus oli 
hobi, millest on välja kasva-
nud äri. Enamuse Eesti turust, 
pluss Läti, teeme meie. Meile 
tuleb metsaauto raam – šas-
sii – tehasest ja mina ehitan 
sinna peale metsaveoks vaja-
liku varustuse: vaheraamid, 
postid, hüdraulika, tõstuk. 
Paneme haagise järgi ja ka 
sinna vajaliku varustuse. Selle 
tegevusega on töökoda kõige 
rohkem hõivatud.
L.K: Kas vajadusel on inime-
si juurde võtta?

A.V: Ega hästi ei ole. Het-
kel oleme natuke tagasi tõm-
manud – majanduslangus tu-
leb peale. Metsandussektoris 
on see kõvasti pihta hakanud.

Minu põhiline partner 
on RMK. Nemad teevad pea 
kohe rööpad korda ning kui-
vendusobjekte ja kõrgel tase-
mel metsakasvatust – ma ei 
saa aru, miks neid nii palju 
tümitatakse. Pärast reformi, 
kui väikesed metskonnad 
ära kadusid, on RMK-s kord 
majas.

Inimestel on arusaam, et 
metsa tegemine on kuritöö 
– kuni sinnamaale, kui sel-
lest metsast tehakse mingeid 
tooteid. Toodete müümine on 
juba õige asi.
L.K: Kas olete ka varem voli-
kogu liige olnud?

A.V: Jah, Võhmas – kolm 
perioodi.
L.K: Kas tänane – n-ö suure 
valla – volikogu erineb eel-
mistest?

A.V: Volikogu liikmete 
arv on nüüd 21, Võhmas oli 
11. Üksmeelsuse saavutami-
ne on kindlasti suurem töö, 
sest erinevaid arvamusi on 
ju rohkem, on eri piirkonna 
inimesed.

L.K: Kas vald on oma 
toimetamistega jõudnud sin-

namaale kuhu eeldasite, et 
selleks ajaks jõutakse?

A.V: Peale ühinemist on 
sisseelamise aeg päris pikk. 
Erimeelsused peavad lahen-
dused leidma. Eks selle suure 
valla juhtimine on ka tüki 
maad raskem – väikeses val-
las jõuab vallavanem igal pool 
rohkem silma peal hoida, 
suuremas on vaja osakondade 
või valdkondade juhte, kes 
on nii tugevad, et nad oma 
valdkonna eest vastutavad. 
See on meeskonnatöö.

Rahul ei tohi mitte kuna-
gi olla, sest siis edasiminek 
seiskub. Eesmärgid peavad 
pidevalt ees olema, et on kogu 
aeg uued eesmärgid, mille 
poole liikuda. Jalgu seinale 
visata ei saa.
L.K: Kuidas hindate oma 
valimistulemust – 95 häält?

A.V: Võhmas oli 60 hääle 
ringis, nüüd on territoorium 
suurem – tulemus on ootus-
pärane.
L.K: Olete eelarve- ja majan-
duskomisjoni liige. Millised 
on selle komisjoni kõige 
olulisemad teemad?

A.V: Eks me peame raha-
asjad kogu aeg otsast lõpuni 
läbi käima ja püüdma ette 
näha, kas saame investee-
ringutega samas mahus eda-
si minna. Objektid on kõik 
ehitusbuumi tõttu kallimaks 
läinud. Tihti oleme saadud 
toetuste tõttu nagu keti otsas 
ja sunnitud kulutama roh-
kem, kui oli esialgselt plaa-
nis. Vahel peaksime julgeda 
loobuda. Investeeringute jär-
jekord tuleks prioriteedi järgi 
paika seada.
L.K: Kas peaks silmas pida-
ma valda kui tervikut või 
lähtuma ühinemislepingust 
ja endiste valdade prioritee-
tidest?

A.V: Ühinemislepingut 
peame ju järgima. Praegu 
ongi Kõpu pool, kes pole 
ühinemise raha saanud ära 
kasutada – pean silmas hool-
dekodu. Sinna on vaja lahen-
dus leida. Peame kaaluma vo-
likogus erinevate lahenduste 
plusse ja miinuseid – see on 
siis otsustamise koht.
L.K: Millistes küsimustes te 
volikogus end kõige tugeva-
malt tunnete?

A.V: Majandusküsimused 
– mis tulevik toob. Ajaloost 
on need mustrid paigas: iga 
kümne aasta tagant on väik-
sem majanduslangus, iga 
kolmekümne aasta tagant on 
suurem majanduslangus – 
sada aastat on nii olnud. Prae-
gu oleme majanduslanguse 
ootel, kuigi see on pisut hiljem 
kohale jõudnud. Eks langust 
püütakse vältida ja venitada 
– trükitakse raha juurde ja 
tehakse muid panganippe. 
Seda nii Euroopa Liidus kui 
Ameerikas.
L.K: Kas on ka selliseid vald-
kondi, kus tunnete, et on 
suhteliselt raskem kaasa 
rääkida? Kus peate rohkem 

lootma spetsialistidele või 
teistele inimestele?

A.V: Hariduse valdkonnas 
ma ei julgeks küll palju otsus-
tada, see tuleks ekspertidele 
jätta. On surve gümnaasium 
kinni panna – ei tahaks seda 
teha. Võhmas olime küll sun-
nitud keskkooli sulgema. 60 
õpilasega võiks Suure-Jaanis 
siiski jätkata. Võiks jätkata ka 
siis, kui on 15 õpilast klassis.
L.K: Mis on hetke suurim 
probleem maailmas?

A.V: Maailmas räägitakse 
kogu aeg, et peab olema igal 
pool majanduskasv. Aga mis 
asi on majanduskasv? See on 
tegelikult üks prügi tootmi-
ne. Kui pole enam vajadust 
seda prügi osta, siis hakkab 
majanduslangus. Meeletu 
tarbimisega jätkame selles 
suunas, et jätame endast suu-
re ökoloogilise jalajälje. Me 
põletame elu.
L.K: … Eestis?

A.V: Võimule said, kes 
said. Need, kes on opositsioo-
nis, tegelevad ainult kaigaste 
kodaratesse pildumisega ja 
kivide etteveeretamisega. Kui 
saavad järgmised võimule, 
siis hakkavad teised sama 
tegema. Nii ei tulegi kunagi 
edasiminekut. Minu arust 
peaks olema seadus, et kui 
keegi võimule saab, siis tuleb 
talle rahu anda – las ta teeb 
oma perioodi ära. Mõned as-
jad on kindlasti hästi, mõned 
halvasti. Kes midagi ei tee, 
sellel midagi ei juhtu.
L.K: … vallas?

A.V: Vallas peaks täpselt 
samamoodi olema. Eks meil 
ole nende investeeringutega 
raskusi. Suured suutäied on 
võetud, see poob eelarvet 
koomamale. Ei oska arvata, 
mis need head lahendused 
oleksid. Mina ei ole kunagi 
tööstusküla poolt olnud, sest 
meil on tööjõu puudus, mitte 
töökohtade puudus. Meil on 
ju nii suur hulk ukrainlasi, kes 
ka suure protsendi Eesti SKP-
st teevad. Kui me töökohti 
juurde teeme, siis peame 
lihtsalt töötajad üle ostma 
kuskilt. Ukrainlaste armeed 
ju hästi ei tahaks Suure-Jaani 
vahele, kuigi see võib-olla on 
tulevik. Kui vaatame Soomet 
ja Rootsit, siis võib-olla ongi 
see ka meie tulevik.

Mina eelistaksin tööjõudu 
endiselt Nõukogude Liidu 
territooriumilt, nende rah-
vuslikud eripärad on meile 
rohkem tuttavad. Ukrainla-
sed on töökad, bulgaarlased 
ka. Aafrika pool seda nii palju 
välja ei paista. Venelastega 
saab samuti asju ajada.
L.K: Kas Põhja-Sakala vallal 
on oma nägu?

A.V: Algul oli muidugi 
neli erinevat nägu, aga see 
läheb iga aastaga aina üht-
semaks.

Meid võiks teada Lõha-
vere linnuse järgi. See oli 
kõva kants, oli inimene, kes 
organiseeris sõjaväe kokku. 

See on ajalooliselt väga oluli-
ne sündmus. Ajalugu pakub 
mulle huvi, see oli üks minu 
lemmikõppeainetest koolis.

Soomaa ja muusikafes-
tival. Muusikafestival on 
Suure-Jaani jaoks väga hea 
kaubamärk, seda teatakse.

Minu kaugemad ema-
poolsed juured ongi Mart 
Saare mailt Kibaru külast.
L.K. Millega te vabal ajal 
tegelete?

A.V: Loen, aga mitte väga 
palju. „Metsavenna-eri” lu-
gesin kõik läbi. „Rusikad” 
lugesin hiljuti uuesti läbi 
–  esimest korda lugesin põ-
hikooli lõpus. „Hüüdnimi 
Eestlane” jm.

Õhtuti käin koeraga kõn-
dimas – teeme päris pikad rin-
gid. Suveti käin looduslikes 
veekogudes ujumas: Võhma 
rabas, Pilistveres, Eistveres. 
Ma pelgan pisut kloorivett – 
silmade pärast. Suure-Jaanis 
on küll hetkel väga head 
võimalused.

Kalapüük ka. Mitte just 
väga tihti, aga kui võimalust 
on. Spinninguga. Snorgeldan 
ka. Kui suvi on ilus, siis mit-
meid kordi.

Mõned korrad aastas 
käin ka teatris. Meeldivad 
sisukamad tükid ja vanemad 
näitlejad, nagu näiteks Ita 
Ever. Huvitav, kuidas nad on 
muutunud vananedes.
L.K: Aga kontserdid? Mis 
meeldib ja kas olete ka Suu-
re-Jaani muusikafestivalil 
käinud?

A.V: Olen päikesetõusu-
kontserdil käinud. See on eri-
line – võib-olla muidu ei näegi 
päikesetõusu hommikuti. Ei 
saada ju enam hommikuti nii 
vara üles.
L.K: Mis teeb kõige rohkem 
rõõmu?

A.V: Konkreetselt täna 
sain vanaisaks. See teeb mind 
väga rõõmsaks.

Mul on kaks poega, üks 
sündinud 1993 ja teine 1997, 
mõlemad töötavad minu fir-
mas. Lapselaps on esimene.
L.K: Kas on midagi, mida 
täna tahaksite juurde õp-
pida?

A.V: Keeli võiks rohkem 
osata. Suhtlen ju lätlastega 
– vene keeles, sest inglise 
keelt valdan halvasti. Soom-
lastega suhtleme eesti-soome 
segakeeles. Poola partneriga 
räägime samuti vene keeles.

Ka mingeid masinaehitu-
se asju ja materjalitundmist 
võiks juurde õppida. Praegu 
on aluseks rohkem praktilised 
kogemused.

Esimese pealisehituse te-
gin 2005. Turule tulemine 
on päris raske. Suurem tõus 
on tulnud viimastel aastatel. 
Keeli osates oleks äripartne-
ritega kergem suhelda.
L.K: Kus on meie vald kahe 
aasta pärast?

A.V: Ma arvan, et vallal 
on siis juba rohkem ühtsemat 
nägu, piirkondade erisust 
jääb vähemaks. Ollakse ka 
volikogus üksteisega eripä-
radega rohkem ära harjutud.
L.K: Kas on veel midagi, mis 
on hingel ja mille tahaks 
välja öelda?

A.V: Midagi väga hingel 
ei ole. Me peame oma inves-
teeringutega hakkama saama, 
on nad nii kulukad, kui nad 
on. Hariduse arengukava on 
ka kõva pähkel olnud, et mis 
teed me läheme. Ei tahaks 
gümnaasiumit kinni panna 
– usun, et eksperdid seda pa-
kuvad. Mis oleks lahendus? 
Esimene kooliaste peaks jää-
ma minu arvates igale poole, 
teine aste vastavalt õpilaste 
arvule. Hea oleks 10 last klas-
sis, aga see ei ole reaalne. 6–7 
last klassis.

Küsis 
LEILI KUUSK

                   FOTO: Erakogust

Ago Vingissar, Põhja-Sakala vallavolikogu liige, eelarve- ja majanduskomisjoni liige
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GPS-kunst
Juba teistkordselt no-

vembrikuu jooksul saime 
Olustvere lasteaia Piilu digi-
kuu raames kokku vahvate 
koolieelikute ning ka pise-
matega, et ühendada digi-
maailm, mõnus jalutuskäik 
armsas Olustveres ja kunst 
– tegime GPS-kunsti. Loo-
mingulise liikumise abil saab 
kaardile teha ükskõik millise 
kujundi, mida saab joonistada 
ühe joonega ehk ilma pliiatsit 
paberilt tõstmata. Austamaks 
kõiki piiluparte matkasime 
29.11.2019 ennelõunal Olust-
vere alevikus kaardile ühe 
PIILU. 4. klassi klassijuhataja 
Carmen Salumäe ja informaatikaõpetaja Liis Laansoo juhen-
dasid neljandikest GPS-kunstnikke kaardi järgi liikuma ning 
orienteerumise ja antud ülesandega saadi suurepäraselt 
hakkama. Kõigil õnnestus pardikujutis kaardile moodustada. 
Taoline eesmärk annab looduses liikumisele teise vaatenurga 
ja mõnusa motivatsiooni! Nagu ikka öeldakse: Kunst pole 
kunstis kunsti näha, kunst on kunstis kunsti teha. 

Päästeameti külastus

Esimesed külmakraadid on kaanetanud Olustvere mõisa-
pargi tiigid ning vaatamata pidevale teavitustööle nii kooli-
pere kui ka päästeameti poolt on paraku ohtlikult õhuke jää 
meelitanud III kooliastme õpilasi näitama jääle minnes halba 
eeskuju. On rõõmustav, et I ja II kooliastme õpilased mõista-
vad praegusel ajal jäälemineku ohtlikkust.

4. detsembril käisid päästeameti Suure-Jaani komando 
päästjad III kooliastme õpilastele demonstreerimas tagajärgi 
ohtlikult õhukesele jääle minemisel, rääkimas ohtudest, mis 
kaasnevad läbi jää vajumisel ning näitamas ka enese pääst-
mise võtteid.

LIIS LAANSOO

Jõulupidu
Selle aasta jõulupidu oli kohvikustiilis. Peo õhtuks sai kooli 

saalist õdus lauakestega kohvik. Rõõmsad lapsed koos oma 
peredega said nautida meie programmi mõnusalt laudade 
taga istudes. Muuhulgas said laval laulda vendade-õdede 
duetid. 9. klass esitas õpetaja Anu Kivi lavastatud humoorika, 
ent teravmeelse näidendi. Kitarrimängijad pakkusid mõnusat 
talve- ja jõulumuusikat, rahvatantsulapsed esitasid hoogsaid 
tantsunumbreid. Jõuluvana oli lahke ja rõõmsatujuline. Las-
tevanemate kohvik hoolitses selle eest, et kõike meelepärast 
oli rikkalikult. Suur tänu jõuluvanale ja kõigile pidulistele!

Mõttehommikud
  Jõulukuul oleme korraldanud oma koolis 
mõttehommikuid. Need on koosolemise hetked muusika 
ja juttude lugemisega. Rahulikud hetked, kus süütame 
küünla ja kuulame üksteist. Lihtsalt võtame aja maha ja 
mõtiskleme. Ühel neist hommikutest oli meil külaliseks 
Pilistvere koguduse vaimulik ja Põhja-Sakala vallavanem 
Hermann Kalmus. Ta rääkis meile jõuludest ja selle 
olemusest. Samuti rõhutas ta, kui oluline on märgata enda 
kõrval teisi ja teha head. 

Jõuluturniir kabes

Viimane koolipäev sai täidetud mõttespordiga. Pikad 
lauarivid olid täis asjalikke kabetajaid. Turniiri peakohtunik 
oli Hugo Hommik. Osales 49 õpilast. Turniiri lõpus toimus 
kabesimultaan peakohtunikuga. Võitis sõprus!

JÄVI 2019 parimad
XVIII JÄVI 2019 matemaatikavõistlusel, mis toimus  

25.–29. novembrini, osalesid 5.–9. klasside õpilased neljast 
Põhja-Viljandimaa ja viiest Lõuna-Järvamaa koolist.

Nimi JÄVI koosneb kahest osast: JÄ – Järvamaa ja VI – 
Viljandimaa. Matemaatikavõistlus koosneb kolmest osast – 
aritmeetika ehk peastarvutamine, mõõtühikute teisendamine 
ja olümpiaad. Aritmeetikavõistlusest võtavad osa kõik osa-
levate koolide 5.–9. klasside õpilased (sel aastal oli neid 484), 
mõõtühikute võistlusest osavõtt on vabatahtlik ja olümpiaadil 
osalevad õpilased õpetaja soovitusel.

JÄVI matemaatikavõistlus lõpeb tänuüritusega, mille 
korraldab üks võistlusest osavõttev kool. Sinna kutsutakse 
kõigi osalenute seast igast klassist 10 parimat peastarvutajat, 
5 parimat mõõtühikute teisendajat ja 3 parimat olümpiaadi 
lahendajat. Sel aastal toimus tänuüritus 5. detsembril Laupa 
põhikoolis.

Olustvere põhikooli parimad olid järgmised:

ARITMEETIKA
5. klass:   Piia Madison 1. koht
   Kevin Vinogradov 4. koht
   Jane Vanžul 7. koht
6. klass:   Hans Matis Vaikla 5. koht
   Laura Vainola 6. koht
7. klass:   Mihkel Gerdt 7. koht
   Elis Omel 10. koht
9. klass:   Mattias Randaru 8. koht
   Ingrid Palmiste 9. koht

MÕÕTÜHIKUTE TEISENDAMINE
9. klass: Mattias Randaru 1. koht
Täname õpilasi heade tulemuste eest!

PIRET HIRV
Olustvere põhikooli matemaatikaõpetaja

JÕULUKUU TOIMETAMISI OLUSTVERE PÕHIKOOLIS

KIRIVERE KOOLIST

Kui vähegi võimalust toimuvad  ettevõtlusõppe tunnid pä-
ris ettevõttes, et näha reaalselt, mida firma toimimiseks vaja on. 
Kirivere kooli 7. klassi õpilased käisid novembri alguses külas 
Flint Kaubandus OÜs. Firmajuht Jaan Sihv tutvustas Flindi 
algusaastaid, uue hoone ehituslugu ning praegust tegevust. 
1993. aastast tegutsev firma tegeleb põllumajandusmasinate 
müügi ja hooldusega. Tegime ringkäigu ettevõtte ruumides. 
Tore oli, et päris mitme õpilase pere oli oma põllumasina Flin-
dist soetanud. Mõningad mõtted, mis firmajuhi suust kõlama 
jäid: „Kõige raskem on leida töötajat, kes päriselt tahab tööd 
teha.” „Õppige keeli, sest nii ei jää maailmas kusagil hätta.” 
Õpetajana on mul hea meel, et õpilased panevad õppekäigul 
hästi palju tähele ning täidavad töölehte põhjalikult. See on 
lihtsalt päris elus toimiv õppimine.

EDA MILJAND
Kirivere kooli ettevõtlusõpetaja

Jõululaat
Õpilaste hulgas on üks aasta oodatumaid sündmusi jõu-

lulaat. Ka sel korral oli kauplejaid ja ostlejaid palju. Erinevat 
kaupa jagus kõigile soovijatele. Ettevõtlikud ja nutikad noored 
olid kaubavalikusse välja pannud meelepäraseid tooteid nii 
noorematele kui vanematele inimestele mõeldes. Lettidel 
oli magusaid kooke ja soolaseid suupisteid, mett ja mahla, 
omavalmistatud jõulukaunistusi, käsitööd, õnneloos ja palju 
muud meelepärast. Suur tänu aktiivsetele lastele ja nende 
vanematele! Olustvere põhikooli pere soovib kõigile rõõmsat 
tuju uueks aastaks!

                                                                         AGNES KURG

Võhma kooli 6. klass otsustas ka sel aastal loosipakkide 
tegemisest loobuda ja panustada heategevusse. Liituti taas 
projektiga “Jõulurõõm”, mis keskendub tänavu üksikutele ja 
hooldekodudes olevatele eakatele, kellele koguti jõulukingiks 
susse. Tänu suurepärasele koostööle Oma Kingaga (Ritico OÜ) 
said kuuendikud projektiga teele saata 13 paari eestimaiseid, 
pehmeid, soojasid ja kvaliteetseid susse. Igasse kingikotti lisati 
ka jõulukaart ja maiustusi.

Ettevõttega tutvumas

Suure-Jaani kooli 9. klassid ühiskonnaõpetuse tunnis 
Põhja-Sakala vallavalitsuses. Kohtuti vallavanem Hermann 
Kalmuse, vallasekretär Veronika Lingi ja vallasekretäri abi 
Kristi Laanega, kes tutvustasid valla toimimist ning ülesan-
deid. Õpilastega käis kaasas õpetaja Urmo Reitav.

FOTOD: Erakogust

PILTUUDIS

JÄVI parimad Olustvere põhikoolist.                                  FOTO: Erakogust

FOTO: Erakogust

FOTO: Erakogust

FOTO: Erakogust

Markus proovib traktorit.                                                                      FOTO: Annabel Õunap
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Novembrikuu viimasel päeval peeti Pilistveres juba 32. kihelkonnapäeva. 
Kihelkonnapäeva raames toimus pastoraadis temaatiline ümarlaud, mille 
arutelu keskmes oli Arussaare kaevandusega seonduv mõju loodusele ja 
inimestele. Traditsiooniliselt süüdati küünlad Pilistvere kalmistul ja toimus 
kontsert-jumalateenistus.

Kihelkonnapäev, mis tänavu toimus egiidi all „Eesti keeles ja eesti meelel“, 
jätkus taidlejate etteastetega rahvamajas. Tänavuse peo korraldajaks oli Kabala 
rahvamaja juhataja Siiri Miir. Õhtujuhina astus üles Reinika Tatter. Pilistvere ki-
helkonnapäevale tuldi kokku Imaverest, Kabalast, Võhmast ja Kõo piirkonnast.

Tekst ja fotod
IMRE ANNUS

Pilistvere  
kihelkonnapäev
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… ära seda üksi söö,
vaid koos, vaid koos kaas-

lastega jaga,
siis see leib on maitsvam 

veel.
Niisuguse laulukesega 

algab iga kord eakate pidulik 
lõunasöök Võhmas, mida 
korraldatakse juba üle 20 
aasta. Selle aasta viimane 
söömaaeg – jõulupühi tä-
histav pidulik tasuta lõuna 
– oli 19. detsembril 2019, 
kus osales üle 60 inimese. 
Ega meie vaba aja keskus-
se rohkem mahugi! Need 
pidulikud lõunad ei toimu 
ainult jõuluks, neid on aas-
tas neli korda, igal aastaajal. 
Söögiks on alati külmlaud ja 
soe toit ning igale sööjale ka 
kinkepakike. Ei puudu mee-
lelahutus – isetegevuslased, 
väiksed ja suuremad laulu-
lapsed, lasteaia mudilased, 
muusikakooli pillimehed, 
kooli näitering, näitering 
Rassijad, … Kas saab veel 
ilusamat päeva olla, kui on 
Võhmas korraldatud.

Kes on selle kõige ilusa 
taga, selle heategevuse taga? 
Võhma inimesed teavad, 
aga teistele püüan selgitada 
niipalju, kui mina tean. Isegi 
Riigikogus on välja öeldud, 
et tasuta lõunaid ei ole, aga 
võta näpust! – võhmalased 
ütlevad, et on küll! Ega need 
tasuta lõunad tõesti taevast 
ei kuku, aga see juhtus nii, 
et Saksamaalt-Šveitsist tuli 
Eestisse üks perekond Wüt-

hrich – kas nad tulid rongiga, 
laeva või lennukiga või jala, 
ma ei tea, aga tean, et see oli 
nagu taeva kingitus, et nad 
leidsid oma kodu Võhmas. 
Kohe kui nad siia saabusid, 
teadis rahvas rääkida, et 
väga südamlikud inimesed 
ja kõvad tööinimesed, kes 
hakkavad vana lihakombi-
naadi ruumidesse ehitama 
küünlavabrikut. Selle tegid 
valmis ja Võhmasse tuli uusi 
töökohti. Selle pere tööga 
on rajatud ka uisuväljak ja 
lastele mini-loomaaed ning 
samuti sõidutab rong laatade 
ja pühade ajal. Nende pere 
on olnud eesotsas küünla-
laatade korraldamisel, mis 
olid kuulsad muusika ja 
küünlasära poolest – kes 
jõudis neid sadu küünlaid 
kokku lugeda, mis põlesid 
õhtupimeduses vaba aja 
keskuse ja küünlavabriku 
ümbruses. Küünlavalgusest 
ongi saanud küünlavabri-

kust Valguse vabrik ja Eesti 
valguse pealinn. See valgus 
annab sooja, lisaks veel hea-
südamlikkus – see kõik teeb 
rõõmu nii kohalikule rahvale 
kui külalisele.

Aitäh teile, Elke ja Peter, 
kõige hea eest, mis te olete 
meile teinud. Vallaleht jõuab 
postkastidesse küll alles 

pärast kolmekuningapäeva, 
aga võtan julguse kokku 
ja soovin kõigile head uut 
aastat (mis sest, et peaksin 
pudeliga tulema).

Olgu teil veel palju-palju 
uusaastaid eest, Elke ja Peter!

PAUL PAIDU

FOTO: Erakogust

FOTO: Elke Wüthrich
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On sinul, on sinul tükikene leiba …

Kildu ratsakeskuses toi-
musid esimesed võistlused 
möödunud aasta augustis. 
Teised oktoobris ning võist-
lused Kildu jõulukarikas 
2019 leidsid aset 21.–22. 
detsembril.

Kõigil kolmel korral on 
mõõtu võetud koolisõidus ja 
takistussõidus. Koolisõit on 
võistlusala, kus ratsanik soo-
ritab 20 x 60 m aiaga piiratud 
väljakul ettenähtud järjekor-
ras teatud harjutused kolmes 
allüüris: sammus, traavis 
ja galopis. Takistussõit on 
ratsaspordiala, kus hobuse 
ja ratsaniku ülesandeks on 
vigadeta ja võimalikult kii-
resti ületada võistlusrajale 
üles pandud takistused ehk 
parkuur.

Kui esimesed kaks võist-
lust toimusid augusti võist-
lusteks valmis saanud vä-
lisväljakul, siis jõulukarikas 
ratsakeskuse uuel sisevälja-
kul ehk maneežis. Manee-
ži valmimine võimaldab 
korraldada treeninguid ja 
võistlusi aastaringselt.

Kildu jõulukarikas 2019 
esimesel ehk koolisõidupäe-
val võistles 25 võistluspaari, 
kellest 9 olid Kildu ratsa-
kooli õpilased, treenerid ja 
ratsanikud. Kildu sõitjatest 
saavutas parima tulemuse 
meie treener Annika Toomla 
hobusel Mirabelia, kes oma 
skeemis ST2 avatud arves-
tuses esimese koha saavutas. 
Skeemis A1 saavutas Kildu 

ratsanik Rita Parts hobusel 
Madonna teise koha. Kildu 
ratsakooli lastest kõige tub-
limad olid meie oma valla 
lapsed Anett Aedma hobusel 
Orla ning Kätriin Kink hobu-
sel Mirabelia.

Koolisõidu hindajateks 
olid Eesti Ratsaspordi Liidu 
tunnustatud kohtunikud 
Piret Hommuk ja Ülle Voo-
laine.

Teine võistluspäev oli ta-
kistussõidu päralt. Erineva-
tel kõrgustel startis ühtekok-
ku 75 võistluspaari, kellest 21 
olid Kildu võistlejad.

Takistussõidu parimad 
Kildu keskuse sõitjatest olid 
treener Sandis Germanis, kes 
sai 80 cm parkuuris hobusel 
Karmelita kolmanda koha 
ning hobusel Greiss viienda 
koha ning 100 cm parkuuris 
hobusel Karmelita samuti 
kolmanda koha. Kildu ratsa-
koolis õppivad ja võistlustel 
osalenud väärivad aga kõik 
äramärkimist, sest suure-
male osale neist olid need 
võistlused esimesed. Juhti-
misrajas said esimese koge-
muse Kairi Nurk, Adeele Ro-
senberg, Kristina Vähi, Getri 
Guljajev, Bianca Laur, Luule 
Jänes, Karoliina Vähi, Kätriin 
Kink, Karola Röand, Kerli 
Nurk ja Kätrin Röand. Teist 
korda võistlesid Kendra 
Mälk ja Loore Tuuli Leilop. 
Nende partneriteks Kildu 
hobused Hulbert, Tequila, 
Daisy ja Tohtri Edemus.

Suur tunnustus Kildu 
ratsakooli tublile sportlase-
le Lenna Purgale, kes oma 
uue hobuse Pareenaga alles 
vaevalt kuu saanud koos 
harjutada, kuid kes juba 
võistlemas olid. Olen üsna 
kindel, et see võistluspaar 
näitab järjest paremaid tu-
lemusi.

Takistussõidu peakohtu-
nikuks oli Milja Ardla, kes ka 
varasematel kordadel sama 
rolli täitnud. Rajameistriks 
Renee Nüüd.

Oleme koos treeneritega 
oma ratsakooli sõitjate üle 
väga uhked!

Tänan Põhja-Sakala val-
lavalitsust, kes kõigil kolmel 
korral võistluste korralda-
mist rahaliselt toetanud on. 
Samuti Minimeltsi ja Com-
bimilli, kes samuti õla alla 
pannud. Aitäh!

Tänan kõiki abilisi, kes 
võistluste korraldamisel 
kas väljakul, tallis või pa-
beritööga abis. Samuti meie 
treenereid, lapsevanemaid, 
sportlasi ja – hobuseid.

Järgmised Kildu karika 
võistlused toimuvad 22.–23. 
veebruar.

PRIIT TOOBAL
võistluste ja ratsakooli 

direktor

Kildu ratsakeskuse kolmas karikas

Kildu ratsakooli treener Sandis Germanis ja Kerli Nurk hobusel Daisy 
pärast juhtimisraja edukat läbimist.                           FOTO: Erakogust
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7. detsembri juube-
lipäeva alustasid sulg-
pallurid, kes selgitasid 
valla meistreid. Seejärel 
panid end proovile „ 
Viie miinuse“ mängijad. 
Osalejaid oli rekord-
arv ja väga tasavägise 
võistluse võitis Janno 
Leemet kohaliku mehe 
Viljo Prantsuse ees. Kol-
manda koha saavutas 
Raivo Ignatov. Noore-
mate arvestuses võitis 
võistluse Grete Õits-
puu, teise koha sai Anni 
Rohelpuu ja kolmanda 
koha Keitlin-Lorise Ta-
lisainen. Pärast sopsu-
võistlust mängiti tuline 
saalijalgpallilahing, mis 
sillutas teed õhtu viima-
sele üritusele. Saaliho-
kis kohtusid kohalikud 
noored Põhja-Sakala 
valla esindusega. Valla 

võistkonnas mängisid 
vallavanem Hermann 
Kalmus, vallavolikogu 
esimees Aino Viinapuu, 
valla ametnikud, vo-
likogu liikmed, noor-
sootöötajad, Eesti üks 
parimaid jalgrattureid 
Liisa Ehrberg ja mitmed 
spordiinimesed. Mäng 

oli tuline ja väravateroh-
ke. Valla esindus pidi 
küll tunnistama noorte 
paremust, kuid tähtis 
pole võit, vaid võidust 
osavõtt. Kohapeal peeti 
ka plaani, kuidas valla 
esindus järgmisteks sõp-
ruskohtumisteks pare-
masse vormi saada. Iga 

osaleja sai mälestuseks 
kuldse medali „Võhma 
spordihoone 10“ ning 
suu magusaks maitsvat 
kringlit süües. Tänan 
kõiki, kes oma osavõtu-
ga aitasid juubelipäeva 
tähistada! Suurim tänu 
abi eest  Virgo Õitspuu-
le!

Võhma spordihoone sai 10-aastaseks

Sürgavere spordihoone tähistas juubelit
14. detsembril pidas 

Sürgavere spordihoo-
ne oma juubeliüritust 
– spordihoone avami-
sest täitus juba 20 aastat. 
Päev algas tennisetur-
niiriga, võisteldi veel 
nii võrkpallis, saskus 
kui korvpallis. Ülipõnev 
korvpallikohtumine tõi 
saali siin 13 aastat tagasi 
laagris korvpallitarkusi 
õppinud Olustvere ja 
Sürgavere noored ning 
rõõm oli tõdeda, et vorm 
on poistel siiani hea. 
Üllatusena tulid mängu-
jooniseid lihvima nende 
toonased treenerid Mart 
Saar ja Eero Metsvahi. 
Korvpallikohtumine oli 
ülipõnev ja eriti vahva 
oli näha, et kunagi õpi-

tud korvpallitarkused 
on meestel siiani selged. 
Läbi prooviti ka kõik 
kunagi selgeks saadud 
liikumised, sest kui juba 
vile käis, oli adrenaliin 
laes nii mängijatel kui 
ka treeneritel. Õhtu lõp-

pes peoga ning vallava-
nem Hermann Kalmus 
ja volikogu esimees Aino 
Viinapuu tänasid selles 
majas kõik need 20 aas-
tat töötanud Arne Mii-
lenit ja Helgi Valtsonit. 
Jõudu ja tervist Arnele ja 

Helgile ikka samas vai-
mus jätkamiseks! Tantsu 
sai keerutada kohaliku 
ansambli Viiser saatel, 
maitsta kohalike super-
kokkade hõrgutisi ning 
toreda kavaga esinesid 
kohalikud zumbatajad. 
Igale osalejale jäi sellest 
meeleolukast päevast 
mälestuseks juubelime-
dal. Aitäh kõigile, kes 
juubeliüritust korralda-
da aitasid! Rõõm oli nii 
toredate taaskohtumiste 
kui eelkõige selle üle, 
et ka täna on Sürgave-
re spordihoone rahvast 
täis, see on suurepärane 
laagripaik nii spordi- kui 
noortelaagritele ja küla 
süda elab.

20 aastat Sürgavere spordihoones töötanud Arne Miileni ja  
Helgi Valtsoni õnnitlemine vallajuhtide poolt. FOTO: Marko Reimann

Valla sulgpallimeistrid 
on selgunud

Laupäeval, 7. detsembril mängiti Võhma spor-
dihoone 10. sünnipäeva raames välja Põhja-Sakala 
valla meistrid sulgpallis. Turniir oli väga võitluslik 
ja tasavägine. Naiste arvestuses selgitasid meistritiitli 
ema ja tütar Tiina ja Ingrid Aule. Seekord pani pare-
muse maksma veel Tiina Aule, jättes sünnipäevalapse 
Ingridi hõbedale. Meeste arvestuses oli valla paremik 
kohal. Valla meistriks krooniti Andrus Kuldkepp, teise 
koha saavutas Meelis Aule ja kolmanda koha Arvi 
Hindriks. Vabad mängijad õpetasid mängupauside 
vahel ka kohalikele lastele sulgpallitarkusi ja nii see 
ala areneb. Täname kõiki mängijaid, soovime õnne 
parimatele ja eriti suured õnnesoovid veel tagantjärele 
Ingrid Aulele!

Valla parimad sulgpallis.Valla esindus ja noored Võhma spordihoone 10. sünnipäeva saalibändikohtumisel.

Pühapäeval, 8. det-
sembril toimus Pilist-
veres XXI traditsiooni-
line jõuluturniir males. 
Turniirist võttis osa 48 
maletajat ja koosseis oli 
väga kõrgetasemeline. 
Mängiti kaheksa voo-
ru ja võistluse võitis 7 
punktiga Aleksander 
Voldin, teise koha saa-
vutas 6,5 punktiga Tarvo 
Seeman ja kolmanda 
koha sai Meelis Kanep. 
Parim naine oli turnii-
ril 4,5 punktiga Margit 
Simenson. Parim noor 
oli Albert Pedmanson 
Pilistverest, kes kogus 
5 punkti. Parim see-
nior oli Igor Shvõrjov 

6 punktiga. Parimaks 
kohalikuks mängijaks ti-
tuleeriti väga head taset 
näidanud Hillar Kuhi, 
kes lõpetas võistluse 
4,5 punktiga. Pilistvere 
rahvamajas toimunud 
võistlus oli nagu ikka 
koduse hõnguga ja sa-
mas kõrgetasemeline. 
Suurimad tänud võist-
luse eestvedajale Rein 
Vahtrale ja loomulikult 
särasilmsetele Pilistvere 
rahvamaja töötajatele 
ning abilistele! Eriline 
tänu võistluse peakoh-
tunikule Gert Elmastele!

XXI Pilistvere male jõuluturniiri võitis 
Aleksander Volodin

Pilistvere jõuluturniiri võitja males.     FOTO: Margit Simenson

Mari Liis Lillemäe 
krooniti Eesti parimaks 
juunioriks jalgpallis

Pühapäeval, 15. detsembril toimus Estonia kontserdi-
saalis suur jalgpalligala. Eesti aasta parimaks juunioriks 
valiti Tallinna FC Flora ja naiste koondise ründaja Mari 
Liis Lillemäe, kes on sirgunud mängijaks Suure-Jaani 
United-i ridadest! Parimat naisjuuniorit tunnustas eri-
auhinnaga Nordica, lisaks pälvis ta jalgpalliliidu rahalise 
preemia. Soovime Mari Liisile palju õnne ja suurte unis-
tuste täitumist! Samuti õnnitleme treenerit Sergei Vas-
siljevit, kes on sillutanud Mari Liisi tee suurde jalgpalli!

Mari Liis Lillemäe, Eesti parim juunior jalgpallis.        FOTO: Erakogust

Tanel Kondel on Eesti 
meister

14.–15 detsembril toi-
musid Viljandis Eesti 
meistrivõistlused Tai 
poksis ning kehakaalus 
86 kg saavutas Tanel 
Kondel Eesti meistritiitli. 
Soovime Tanelile palju 
õnne ja edaspidiseks suu-
ri õnnestumisi!

Tanel Kondel, Eesti meister Tai 
poksis.                    FOTO: Erakogust
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Eesti  sisekarika-
võistlustel vibuspordis 
Imaveres tulid Suu-
re-Jaani Huvikooli vi-
buringis harjutavad 
Suure-Jaani Vibuklubi 
noored ja täiskasvanud 
järgmistele kohtadele:

Vaistuvibu tidetid 
tüdrukud – Laura Vai-
nola kuues;

Vaistuvibu tidetid 
poisid – Romet Talviste 
viies;

Pikkvibu tidetid poi-
sid – Ralf Grünberg 
neljas;

Vaistuvibu kadetid tüdrukud – Anette Talviste 
esimene;

Vaistuvibu kadetid noormehed – Uku-Laur  
Kübarsepp kolmas;

Pikkvibu kadetid noormehed – Marek Vainula 
teine;

Pikkvibu naised – Kati-Riin Grünberg teine;
Olümpiavibu veteranid mehed – Tiit Heinsalu 

teine;
Pikkvibu veteranid mehed – Tiit Heinsalu teine.
Võistlus oli väga pingeline ja nii mõnigi karikas 

jäi paari punkti kaugusele.
KATI-RIIN GRÜNBERG

Aastalõpu karate 
võistlustel saavutasid 
häid tulemusi õpi-
lased Kiriverest ja 
Suure-Jaanist.

Tüdrukute kumi-
te võitis Ave Nael, 
teine koht Anna-
bel Õunap, kolmas  
koht Analene Liiver. 

Tüdrukute kata teine koht Helena Ritson.
Tüdrukud u 10 kumite neljas koht Kea Kiis.
Poiste kumite u 14 võitjaks tuli Gabriel Stern, teine 

koht Kevin Kiis.
Poiste kumite 14+ võitis Mattias Randaru, teine 

koht Hans Kristjan Reimann, kes saavutas kolmanda 
koha ka kata võistlusel.

EVALD SEPP

21. detsembril peetud 
Võhma jõuluturniiril „Viis 
miinust“ oli kokku 17 osa-
lejat. Võistlus oli pingeline 
ja seekordki väljus sellest 
võitjana Janno Leemet. Na-
pilt pidi talle alla vanduma 
vend Janar Leemet, kes jättis 
kolmandaks Enno Rohel-
puu. Noortest (kuni 14 a) oli 
täpseima käega Grete Õits-
puu, edestades teise koha 
saanud Anni Rohelpuud ja 
kolmanda koha omanikku 
Märt Puskarit. Õnnesoovid 

parimatele, tänu kõigile 
osalejatele ning korraldajale 
Virgo Õitspuule!

Spordiuudiste tekstid ja fotod*
MATI ADAMSON

spordi- ja noorsootööspetsialist
*Kui ei ole nimetatud teisiti

Spordivõistlused

Täpsem info: noortekas.suure-jaani.ee

FOTO: Erakogust

3.–4. jaanuaril üleriigiline Põhja-Sakala CUP nooleviskes Vanaõue puhkekes-
kuses: 03.01.2020 kell 19.30 loositud paarid ja 04.01.2020 kell 11 singlid 
meestele ja naistele.
7. jaanuaril kell 15 Põhja-Sakala valla põhikooliealiste noorte lahtised meistri-
võistlused kiirmales Suure-Jaani koolis.
9. jaanuaril kell 18.30 Võrkpalli sarivõistlus meestele Sürgavere spordihoones.
11. jaanuaril kell 10 XIV Suure-Jaani CUP 2020 saalijalgpallis meestele  
Suure-Jaani kooli võimlas.
11. jaanuaril kell 11 Võhma Sasku V etapp Võhma Vaba Aja Keskuses.
11. jaanuaril kell 16 Viljandimaa meistrivõistlused korvpallis Viljandi  
spordihoones: kohtuvad Põhja-Sakala ja Proland Ehitus/Sky Auto.
12. jaanuaril kell 10 XVII Suure-Jaani lauatennise GP III etapp Suure-Jaani kooli 
võimlas.
16. jaanuaril kell 18.30 XI Võrkpalli sarivõistlus naistele Sürgavere spordihoones.
19. jaanuaril kell 10 XIV Suure-Jaani CUP 2020 saalijalgpallis 2010. a sündinud  
poistele Suure-Jaani kooli võimlas.
21. jaanuaril kell 15 Põhja-Sakala valla põhikooliealiste noorte lahtised meistri-
võistlused kiirmales Suure-Jaani koolis.
23. jaanuaril kell 18 Võrkpalli sarivõistlus meestele Sürgavere spordihoones.
25. jaanuaril kell 10 Eesti võistkondlikud meistrivõistlused lauatennises (III, IV 
ja V liiga) Suure-Jaani kooli võimlas.
26. jaanuaril kell 10 XIV Suure-Jaani CUP 2020 saalijalgpallis 2009. a sündinud 
poistele Suure-Jaani kooli võimlas.
26. jaanuaril kell 11 Juhan Aidaku XIX mälestusturniir kabes Sürgavere koolis.

Spordiaasta 2019
Aasta 2019 tõi meie valla 

spordirahvale palju rõõmu 
ja kuhjaga võistlusi. Saame 
olla õnnelikud nii õnnes-
tunud 46. Lehola-Lembitu 
mängude, Rohelise Jõemaa 
Spordimängude, Põltsa-
maa Jõe mängude, Eesti-
maa omavalitsuste suve- ja 
talimängude tulemuste, 
mitmete võidetud Eesti 
meistritiitlite üle, enamgi 
veel – meie tublid sportla-
sed said oma saavutuste 
eest seista pjedestaalil ka 
Euroopa meistrivõistlustel 
ja teistelgi rahvusvahelistel 
võistlustel maailmameist-

rivõistlusteni välja. Saame 
tõesti vallana uhked olla, et 
meil jagub tublisid tegijaid 
pea igal spordialal ja järel-
kasvu kasvatamiseks tee-
vad suurepärast tööd meie 
treenerid. Kõigi panus on 
võrdselt oluline – ise sporti-
vad ja liikumist harrastavad 
lapsevanemad on eesku-
juks oma lastele, väga head 
tööd tehakse kõigis meie 
valla spordiklubides, aga 
ka lasteaedades, koolides, 
noortekeskustes, kultuu-
ri- ja rahvamajades. Eraldi 
suur kummardus kõigile, 
kes vabatahtlikena valla 

spordivõistlusi korraldada 
aitavad!

Omavalitsus peab spor-
divaldkonna edendamist 
oluliseks ja toetab igati ka 
rahaliselt. Uute sportimis-
paikadena valmisid Suu-
re-Jaani kunstmuruväljak, 
Võhma staadioni välijõusaal 
ning Suure-Jaani Terviseko-
ja ujula ja jõusaal, korda sai 
Kõpu spordihoone põrand. 
Staadionimaja on ilmet võt-
mas ning ka Suure-Jaani 
võimla katus saab vettpi-
davaks. Vahvad juubeliüri-
tused peeti nii Võhma kui 
Sürgavere spordisaalis ja 

rohke osavõtt näitas, et neid, 
kes on spordipisikuga naka-
tunud, on meil väga palju 
ja õnneks sellest nakkusest 
ei paraneta. Südamlik tänu 
kogu meie valla spordi-
rahvale toreda, tegusa ja 
tulemusliku aasta eest! Ai-
täh vallavalitsusele ja -vo-
likogule ning ettevõtjatele 
toetuse eest! Kohtumiseni 
trennis, võistlustel ja tervi-
seradadel ning märtsikuus 
suurel spordipeol!

MATI ADAMSON
spordi- ja 

noorsootööspetsialist

Kaidar Keres pälvis käsipallimeeskonnaga 
meistrikarika

Viljandi spordikooli 
B-vanuseklassi võistkond 
saavutas Tapal Eesti ka-
rikavõistluste finaalmän-
gus käsipallis raske võidu. 
Võistkonnas mängis ka 
Võhmas elav Põhja-Sakala 
valla noormees Kaidar Ke-

res. Palju õnne karikavõit-
jatele, treeneritele, Kaidarile 
ja tema vanematele! Häid 
sportlikke saavutusi kõigile 
ka alanud aastal!

Kaidar Keres Eesti karikavõitja 
käsipallis.           FOTO: Erakogust

Võhma jõuluturniir „Viis miinust“

Jõuluturniiril “Viis miinust” Võhmas osalejad. FOTO: Virgo Õitspuu

Vibusport

Tiit Heinsalu.     FOTO: Kati-Riin Grünberg

Wado karate võistlused 
Roosna-Allikul
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12. jaanuaril kell 16
Suure-Jaani laululava lõkkeplatsil

JÕULUKUUSKEDE ÜHISPÕLETAMINE.
Võta kaasa oma jõulukuusk ja saadame need ühes-

koos suures lõkkes sädemevihmana taevasse!

13. jaanuaril
TEATRI ÜHISKÜLASTUS

Endla teatri etendusele “Testosteroon” Ugala teatris.
Buss väljub kell 18 Suure-Jaani keskväljakult.

18. jaanuaril kell 18
SUURE-JAANI KULTUURIMAJA  
ISETEGEVUSLASTE PIDULIK  

UUE AASTA KONTSERT.
Ootame teid vaatama!

TASUTA!

13. veebruaril kell 18
JUTUÕHTU TÄISKASVANUTELE: 

KAIRI LEIVO
Piletid eelmüügis Suure-Jaani kultuurimajas  

kuni 6. veebruarini.
Pilet eelmüügis 7 eurot ja kohapeal 10 eurot.

Detsember on iga aas-
ta Sipsikus täis siginat ja 
saginat, nii ka sellel aastal. 
Rühmaruumid ning saal oo-
tasid kaunistamist, laulud ja 
luuletused selgeks õppimist, 
peod ettevalmistamist.

2. detsembri hommikul 
kogunesid lapsed saali. Külla 
olid tulnud lapsed Suure-
Jaani koolist ja lugesid ette 
muinasjutte. Seejärel tervitas 
lapsi juba Päkapikk. Koos 
süüdati esimene advendi-
küünal ja jagati rühmadele 
kingitusi.

9. detsembri hommikul 
ootas lapsi saalis taas Päka-
pikk. Peale teise advendi-
küünla süütamist ootas lapsi 
üllatus – saal oli muudetud 
kinoks ja üheskoos vaadati 
südamlikku jõulufilmi „Eia 
jõulud Tondikakul“.

12. detsembri hommikul 
startisid Põrnika ja Mesi-
mummi rühma lapsed Kil-
dule, et külastada sealset 
jõulumaad. Koos vahvate 
pöialpoistega vaadati loomi, 
küpsetati piparkooke ja va-
lati õnnetina. Loomulikult 
ei puudunud ka jõuluvana, 
kellele oma jõulusoove sosis-
tada ning koos natuke trallida 

sai. Väsinud kuid õnnelikud 
lapsed jõudsid tagasi lõu-
nasöögi ajaks ning eesootav 
lõunauinak tuli magusam kui 
tavaliselt. Aitäh Kildu Ratsa-
keskuse meeskonnale toreda 
päeva eest! Samal ajal kui 
kaks rühma olid Jõulumaal 
külastas lasteaeda Suure-Jaa-
ni kooli juhtkond ja tõi meile 
jõulutervitusi koos laulude ja 
toredate mängudega lastele.

Detsembri kolmandal nä-
dalal algas lasteaias aga suur 
jõulutrall! 16. detsembri hom-
mikul olid lapsed elevust täis 
– saabus lasteaia jõulupuu. 

Sel aastal kaunistati kuuse-
puu paberist ehetega – kes 
meisterdas neid siis kodus 
koos peredega, kes lasteaias. 
Kuusk sai väga kaunis ja jäi 
jõulupidusid ootama. Nädala 
jooksul said jõulupidudel 
oma oskuseid näidata kõik 
rühmad. Maja töötajatel oli 
kõikidele rühmadele lavasta-
tud vahva jõuluetendus Jäne-
sest, Päkapikust ja kiuslikust 
Trollist, kes etenduse lõpuks 
heaks Trolliks sai. Peo tipp-
hetkeks kujunes traditsiooni-
liselt kingikotiga jõuluvana.

Terve kolmanda nädala 
oli maja täis mõnusat pipar-
koogilõhna – kõik lapsed 
küpsetasid ja kaunistasid en-
dale maitsvaid ja krõbedaid 
jõulumaiuseid.

Krõbe piparkook ja kom-
mikott käes, soe jõulutunne 
südames, läksid lapsed ko-
dudesse jõulupühi ootama.

Lasteaia töötajad soovi-
vad kõigile soovide täitumist 
ning toredat uut aastat!

AIRI JA INGA
Mesimummi rühma 

õpetajad

Jõulukuu toimetused Sipsikus

Saime Eesti Noorte-
ühenduste Liidu noorte 
osaluse fondist toetust 
noortele uute osalus-
võimaluste loomiseks.  
Kavandasime valla noorte-
le kolmeosalise program-
mi. Avaüritusena toimus 
2. novembril Ideeöö – Soo-
maa värav Suure-Jaanis 
avatuks! Kogusime piir-
konna noortelt säravaid 
ideid, kuidas kodukoha 
uusarenduse Suure-Jaani 
tervise- ja külastuskesku-
se baasil parandada valla 
mainet ning avatust, pak-
kuda uusi atraktiivseid 
teenuseid külastajatele 
ning leida uuenduslikke 
võimalusi Soomaa ajaloo-, 
kultuuri- ja looduspärandi 
väärtustamiseks. Osales 17 
noort, Põhja-Sakala val-
lavolikogu esimees Aino 
Viinapuu ning piirkonnast 
pärit noor üritusealgataja 
ja läbiviija Anna-Kaisa 
Adamson, kes õpib Tar-
tu Ülikoolis riigiteaduste 
erialal.

Suure-Jaani Tervise-
koja juhataja tutvustas 
põhjalikult uue hoone 
olemasolevaid võimalusi, 
mille baasilt noored pak-
kusid välja uusi lahendusi, 
sündmusi ja arendusideid, 
mis tooks külastajaid piir-
konda. Noorte ideed olid 
igati julged ning tahaks 
väga loota, et nii mõnigi 
neist viiakse ka ellu. Mees-
konnatööd harjutati öistel 
tundidel Viljandis põge-
nemistoas ning hiljem ka 
Suure-Jaani noortekesku-

ses. Noored jäid Ideeööga 
väga rahule ja seda noorte 
soovil korraldatud üritust 
on kindlasti plaanis korral-
dada ka järgmisel aastal.

Programmi järgmine 
üritus oli noorte ja otsus-
tajate kohtumine Konda-
se majas teemal „Noorte 
arvamus loeb“, kus osales 
13 noort ja 6 täiskasvanut. 
Arutelul vestlesid noor-
tega volikogu esimees, 
vallavanem, volikogu ala-
tiste komisjonide liikmed, 
õpetajate esindaja ning 
gümnaasiumi/huvikoo-
li direktor. Noored said 
edastada oma soovid hu-
vitegevuse kava koosta-
miseks ning anda uusi 
ideid tegevuste lisami-
seks kavva. Avatud aru-
telu raames jõudsid noorte 
soovid, mõtted ja ideed 
vahetult otsustajateni ning 
vallajuhid said omakorda 
noortelt otsest tagasisidet, 
mida saaks omavalitsus 

noorte paremaks kaasami-
seks ning nende ootustele 
vastamiseks senisest pare-
mini teha. Vallavolikogu 
esimees innustas noori 
edaspidi aktiivselt kaasa 
lööma kaasava eelarve 
protsessis, mis on väga 
reaalne võimalus oma 
hea idee päriselt ellu viia. 
Noortelt oodatakse ak-
tiivset kaasarääkimist ja  
Põhja-Sakala noortevoli-
kogu loomist.

Noorteprogrammi lõ-
petas koolituspäev Urmo 
Reitaviga Suure-Kõpu 
mõisas. Urmo õpetas noori 
teemadel: Kuidas leida 
oma arvamusele/ideele 
laiemat kõlapinda? Kuidas 
tegutseda, et ideed päriselt 
rakenduks? Milline on 
otsuste ja/või otsustama-
tuse mõju? Koolituspäeval 
tutvustati noortevolikogu 
moodustamise põhimõt-
teid ning noorte võimalusi 
otsustusprotsessides kaasa 

rääkida. Kohtumispaik 
oli Kõpus just seetõttu, et 
noored saaksid ülevaate 
ühinemisjärgsest laiene-
nud piirkonnast terviku-
na. Lepiti kokku ühised 
põhimõtted Põhja-Saka-
la valla noortevolikogu 
moodustamiseks ning 
põhimääruse loomiseks, 
sealhulgas leiti, et kõigi 
valla koolide õpilasoma-
valitsuste presidendid 
peaks automaatselt kuu-
luma valla noortevolikok-
ku. Särasilmsed noored, 
kes programmis osalesid, 
on indu ja tahtmist täis 
ning püüame neid igati 
toetada, et alates 2020. 
aastast hakkaks tegutsema 
Põhja-Sakala valla noorte-
volikogu.

MATI ADAMSON
spordi- ja 

noorsootööspetsialist

Programm noorte kaasamiseks 
otsustusprotsessides Põhja-Sakala vallas

Noortevolikogu koolituspäeval Suure-Kõpu mõisas.                              FOTO: Erakogust

Detsembrikuu Lahmusel

3. detsembril tähis-
tati Eriolümpia Eesti 
Ühendus liikumise 30. 
aastapäeva. Eesti võe-
ti 1989. a maailmaor-
ganisatsiooni Special 
Olympics International 
liikmeks. Seejärel tek-
kis võimalus osaleda 
maailmamängudel ning 
hakata ka Eestis intel-
lektipuudega inimeste-
le sportimisvõimaluste 
loomist tähtsustama.

Eriolümpia liiku-
mise 30. aastapäeval 
Tallinna Teletornis anti 
esmakordselt välja tee-
netemärgid ja hõbe-
märgid pühendunud 
inimestele, kes on vald-
konnas pikalt töötanud 
ja liikumist arendanud.

Hõbemärgi laureaate oli 16. Hõbemärgi sai meie kooli 
õpetaja Kuuno Tiitus. Tänukirjad said direktor Jüri Hansen 
ja õpetaja Mati Klamp.

17. detsembril toimus Lahmuse koolis oma enda jõu-
lumaa, kus oli 5 erinevat töötuba. Tehti piparkooke, meis-
terdati kaarte, kaunistati koolimaja, valmistati küünlaid ja 
lauldi jõululaule. Jõulumaa kestis 5 tundi. Lapsed said kõik 
töötoad läbi käia ja neile see päev väga meeldis.

Detsembrikuusse mahtus veel erinevaid ettevõtmisi: 
advendihommikud, Urvaste Kooli piparkoogikohvik, 
Kadrioru Kunstimuuseumi õppeprogramm „Linnuke 
kirjas“, NUKU teatri etendus „Vapruse värinad“, Eesti 
Rahva Muuseumi „ Jõulud tares“ ning meie kooli jõulupidu 
19. detsembril.

KERLY SEPP
Lahmuse kooli huvijuht

   FOTOD: Erakogust
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Eesti Evangeelse Luterliku Kiriku 
Kõpu Peetri kogudus

P, 12. jaanuaril kell 11 Kristuse ristimispüha armulauaga 
jumalateenistus.
T, 14. jaanuaril kell 12 Külatund Puiatu raamatukogus.
P, 26. jaanuaril kell 11 Armulauaga jumalateenistus.

Kiriklike talituste, hingehoiu, ekskursioonide ja  
info osas võtke julgesti ühendust!

Koguduse õpetaja: Hedi Vilumaa, 5348 5573, hedi.vilumaa@eelk.ee.
Koguduse juhatuse esimees on Taivo Lehesmets.

Veebiinfo: www.facebook.com/kopupeetri

Täname liikmeannetuste ja toetuste eest!
Annetused EELK Kõpu Peetri koguduse nimele:

SEB EE161010302004842004; Swedbank EE662200221046240412.

EELK Kõpu Peetri kogudus, Pärnu mnt 1, Kõpu, Põhja-Sakala vald, 

71201 Viljandimaa

Eesti Evangeelse Luterliku Kiriku
Suure-Jaani Johannese kogudus

P, 12. jaanuaril kell 14 Kristuse ristimispüha armulauaga ju-
malateenistus.
P, 26. jaanuaril kell 14 Armulauaga jumalateenistus.

Leerikursuse, kiriklike talituste, hingehoiu, ekskursioonide ja 
 info osas võtke palun ühendust!

Koguduse õpetaja: Hedi Vilumaa, 5348 5573, hedi.vilumaa@eelk.ee.
Veebiinfo: www.facebook.ee/EELK-Suure-Jaani-kogudus

Täname liikmeannetuste ja toetuste eest,
mille saab teha nii kirikus kui ka panga kaudu:
EELK Suure-Jaani Johannese koguduse nimele:

SEB EE941010302008924009; Swedbank EE772200221058655147.

Lugupeetud püsiannetuse, annetuste,  
toetuste ja maksete tegijad SEB pangas!

Palun pöörake 2020. aastal tähelepanu asjaolule, et koguduse nimi 
oleks õige – EELK SUURE-JAANI JOHANNESE KOGUDUS. Eelmise 

nimega (Suure-Jaani kogudus) tehtud makseid aktsepteerib pank 
kuni veebruari lõpuni 2020. Nimi on viidud kooskõlla Äriregistri 

andmetega 01.12.2019. Abi ja nõu tel 5348 5573.

EELK Suure-Jaani kogudus, J. Köleri 1, Suure-Jaani,  
Põhja-Sakala vald, 71503 Viljandimaa

Hingesaatjad

Meie büroo leiad Vaksali 14, Viljandi

Matusetalitus, mis toob hinge rahu!

Kõik matusteks vajalik ühe koha pealt!

www.hingesaatjad.ee
www.facebook.com/Hingesaatjad

Matusekorraldus  
kogu Viljandimaal!

 +372 558 6502  vastab 24/7

Autor: Magdaleena Orr (Kirivere kooli 8. klass)
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Värske looduspuhas mesi otse mesinikult. 7 € / kg.  
Alates 5 kg on hind 6 € / kg ja kohale toomine Põhja-Sakala 
valla piires tasuta. Tel 5347 9520.

Soovin osta elamuehituseks sobilikku kinnistut Suure-Jaani 
linnas. Tel 5818 2345; e-post: ennoppi@gmail.com.

Mälestame ja avaldame 
kaastunnet omastele

Kaia Kooklal ja Kalev Lahesalul Kootsi külast  
sündis poeg SULEV Lahesalu

Kätlin Noormaal ja Jaan Riisenbergil Olustvere 
alevikust sündis KEN-STEFAN Riisenberg

Kätlin Kasel ja Mart Vingissarel Võhma linnast 
sündis poeg AKSEL Vingissar

Merle Heinsalul ja Tõnis Raabel Kõo külast sündis 
tütar  KERTU Raabe

Kelli Heinal ja Raivo Laanveel Suure-Jaani linnast 
sündis tütar LEENA Laanvee

Eva-Loona ja Rainer Mahlal Olustvere alevikust 
sündis tütar ELLI

Õie Toomjõel ja Silver Sinirohul Loopre külast sündis 
tütar KAILA-ÕIE Siniroht

Mariell Jüssil ja Rene Valneril Sandra külast  
sündisid kaksikud pojad TUUL ja TORM Jüssi

LAINE  TOMPS
12.12.1936 – 25.11.2019

REILIKA RESEV
12.11.1978 – 30.11.2019

LIILI JERLOV
22.11.1936 – 01.12.2019

LEA PÜVI
17.04.1952 – 03.12.2019

HALDI LAAS
27.02.1955 – 03.12.2019

MATS ÕUNAP
11.03.1933 – 11.12.2019

TIIU  TOMSON
27.08.1938 – 14.12.2019

Õnnitleme 
lapse sünni 
puhul!

Toimetus: Lembitu pst 42, 
Suure-Jaani linn, Põhja-Sakala vald. 
Telefon 435 5433. 
E-post: leole@pohja-sakala.ee

Küljendus ja trükk: OÜ Vali Press
Pajusi mnt 22, Põltsamaa.  
Telefon 776 8871.

Reklaami hinnakiri:
Reakuulutus kuni 200 tähemärki 5 €, 
eraisikule 2 €. 
Reklaamkuulutus 9x5 cm 15 €,  
koos kujundamisega 20 €.  
Reklaam 2 A3 lehekülge 800 €
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